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EÖğrenciler, astronot Gezeravcı'nın "Zıpkın"  

adını verdiği roketleriyle birincilik hedefliyor
Yeni geliştirilen giyilebilir cihazla 5 aylık bebeklerin 
sosyal durumları algılayabildiği belirlendi

CEMAL DURUK 7’DE

BİLL GATES’İN “BÜYÜK 
SAVAŞ” KORKUSU

SERRA KARAÇAM 7’DE

TRUMP-HARRİS 
VE PİYASALAR

GELİR VE  
KURUM  
GEÇİCİ VERGİ  
BEYANNAMELE-
Rİ İÇİN 
BUGÜN SON

Narin Güran'ın ölümüyle ilgili  
gözaltına alınan 22 şüpheli adliyede 

Uraloğlu, 85 milyonun 
kimlik bilgilerinin  
çalındığını doğruladı

Emeklilik sistemi 
değişiyor mu?

n ULAŞTIRMA ve Altyapı Bakanı Uraloğlu, 
veri sızıntısıyla ilgili çarpıcı açıklamalar 
yaptı. Uraloğlu, 85 milyon vatandaşın kişi
sel verisinin pandemi sürecinde yaşanan 
bir siber saldırı sonucu çalındığını doğru
ladı. Uraloğlu, "Pandemi sürecinde sağlık 
sisteminden bir sızıntı yaşandı. O süreçte 
maalesef bu önlenemedi" dedi. /5’TE

n EMEKLİLİK sisteminde bir değişiklik öngö
rülmediğini söyleyen Cumhurbaşkanı Yar
dımcısı Cevdet Yılmaz, “Sosyal güvenlik 
sistemimiz değişmeyecek. Esas şemsiye
miz o. İkame edici değil, tamamlayıcı 
adımlar atılacak." şeklinde konuştu. /5’TE

ABD'den savaşın seyrini değiştirecek hamle:

Uzmanlar ödemeler 
dengesi verilerini 
değerlendirdi 

Rusya: Ukrayna'nın  
eylemleri nükleer  
felakete yol açabilir 

 Her 3 gençten 1'i ne 
okuyor ne de çalışıyor

Sesinde tedirginlik  
veya panik hali yoktu

n UZMANLAR, dış ticaret açığındaki gerileme 
ve ithalatın yavaşlamanın cari dengede 2 ay 
üst üste fazla verilmesinde etkili olduğunu 
belirterek, yıllıklandırılmış cari açıkta da ge
rilemenin devam edebileceğini ifade 
etti./5’TE 

n NARİN'in cansız be
deninin bulunduğu 
Eğertutmaz Dere
si'nde yıllar önce 9 
yaşında bir başka 
çocuğun da cansız 
bedeninin yine 19 
günlük arama sor
ması bulunduğu or
taya çıktı. Muham
med Ç.’nin babası 
oğlunun cenazesi
nin bulunduğu yer
le ilgili şüphelerini 
yıllar önce dile ge
tirdiğini fakat adli 
süreçte yanıt ala
madığını belirtti. 

n MERKEZ Bağlar ilçesinin Tavşantepe 
Mahallesi'nde 21 Ağustos'ta kaybo
lan ve 8 Eylül'de Eğertutmaz Dere
si'nde cansız bedenine ulaşılan Na
rin Güran'ın ölümüne ilişkin Diyar
bakır Cumhuriyet Başsavcılığınca 
yürütülen soruşturma sürüyor.So
ruşturma kapsamında gözaltına alı
nan aralarında Narin Güran'ın anne
si, babası, iki ağabeyi, dört amcası ve 
tutuklanan amcası Salim Güran'ın 
eşinin de bulunduğu 22 şüphelinin 
jandarmadaki işlemleri tamamlandı. 
Şüpheliler daha sonra adliyeye sevk 
edildi. / 6’DA

n DİYARBAKIR'da kaybolduktan 19 
gün sonra cansız bedeni bulunan 8 
yaşındaki Narin Güran cinayetinde 
yeni bir gelişme yaşandı. Cinayetten 
tutuklanan Narin'in amcası Salim 
Güran'ın, yeğeninin kaybolduğu gün 
Antalya'da tatilde olan kuzeni Meh
met Şerif Güran'ı 5 kez aradığı ortaya 
çıktı. Mehmet Şerif Güran, yaptığı 
açıklamada, Salim Güran'ın sesinde 
herhangi bir panik veya tedirginlik 
olmadığını belirtti. Kuzeninin sesinin 
çok rahat olduğunu ifade etti. / 6’DA

n DOECD'nin son raporu, Türki
ye'deki gençlerin eğitim ve istih
dam durumuyla ilgili çarpıcı bir 
tablo ortaya koydu. Rapora göre, 
ülkemizde 1824 yaş aralığındaki 
her üç gençten biri ne okuyor ne 
de çalışıyor. Bu oran, OECD ülkele
ri ortalamasının oldukça üzerinde 
bulunuyor./ 6’DA

n  ABD Dışişleri Bakanı Antony Blinken, Ukrayna'nın Batı'dan temin ettiği 
uzun menzilli silahları Rusya içinde kullanmasına yönelik kısıtlamaların 
kaldırılacağına dair en güçlü işaretini verdi. ABD'nin, Ukrayna'nın stratejik 
askeri hedefleri vurabilmesi için uzun menzilli silah kullanımına izin ver
me kararı alındığı, ancak bunun henüz resmi olarak açıklanmadığı belirti
liyor. Blinken, İngiltere Dışişleri Bakanı David Lammy ile birlikte Ukray
na’nın başkenti Kiev’de Ukrayna Devlet Başkanı Volodimir Zelenskiy ile 
yaptığı görüşmede, ABD’nin Ukrayna’daki savaşın gidişatına göre politika
sını sürekli olarak uyarladığını vurguladı. Blinken, "Bu politikayı uygula
maya devam edeceğiz" dedi.İngiltere Dışişleri Bakanı Lammy de yaptığı 
açıklamada, İran’ın Rusya’ya balistik füzeler göndermesinin stratejik dü
şünceleri değiştirdiğini belirtti ve bunun “önemli ve tehlikeli bir tırmanış” 
olduğunu söyledi. Lammy, Rusya'nın İran ve Kuzey Kore ile yeni bir ittifak 
kurduğunu ifade ederken, Çin'e bu "asi gruba" katılmama çağrısında bu
lundu. 

BU POLİTİKAYI UYGULAMAYA DEVAM EDECEĞİZ

n  İNGİLTERE hükümet kaynaklarına göre, Ukrayna’ya verilen Storm Shadow 
seyir füzelerinin Rusya içindeki hedeflerde kullanılmasına izin verme ka
rarı alındı. Ancak bu kararın, İngiltere Başbakanı Keir Starmer’ın ABD Baş
kanı Joe Biden ile Washington DC’deki görüşmesi sırasında açıklanması 
beklenmiyor. Starmer ve Biden’ın yapacağı görüşmelerde, Ukrayna’daki 
savaşın nasıl sona erdirileceği konusunda stratejik bir yaklaşım izleneceği, 
ancak belirli silah sistemlerine yoğun bir odaklanma olmayacağı ifade edi
liyor. Kiev’deki görüşmenin, ABD ve İngiltere’nin Ukrayna’nın uzun men
zilli füze kullanımına ilişkin olumlu bir karar verdiğinin göstergesi olduğu 
belirtiliyor. Ancak, bu konunun provokatif bulunabileceği için resmi bir 
açıklama yapılmasının planlanmadığı kaydedildi. /7’DE

UKRAYNA’NIN RUSYA İÇİNDE HEDEF VURMASINA İZİN VERİLEBİLİR 

ABD, Ukrayna’nın Rusya içindeki askeri hedefleri vurabilmesi için uzun menzilli silah kullanımına yönelik kısıtlamaları kaldırmaya 
hazırlanıyor. Antony Blinken, Kiev’de yaptığı açıklamada, Washington’ın politikalarını savaşın gidişatına göre uyarlamaya devam ede

ceğini vurguladı. Kararın resmi olarak duyurulması beklenirken, İngiltere ve ABD, Ukrayna’ya desteğini sürdüreceklerini belirtti.

Ukrayna Rusya'yı uzun 
menzilli füzelerle vuracak

Yine çocuk, 
yine aynı 

dere!

/7’DE
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MEDIPOL Mega Üniversite Hastanesi'nden ya‐pılan açıklamada görüşlerine yer verilen Ağız veDiş Sağlığı Bölümü'nden Diş Hekimi Kevser Ya‐rımbaş, ağız kokusu oluşumunu ve altında yatannedenleri paylaştı. Ağız kokusunun kişinin konuş‐masını ve gülüşünü etkilediğini belirten Yarımbaş,"Bu da özgüven problemlerini ortaya çıkarıyor.Dişlerinizi ne kadar fırçalarsanız fırçalayın ağızkokunuz bazen geçmeyebiliyor. Nane, sakız, garga‐ra gibi ürünler geçici olarak kokuyu giderebiliyorancak etkin bir çözüm değil. Ağız kokusunun ne‐denini bulmak tedavi etmenin ilk adımı." ifadeleri‐ni kullandı. Yarımbaş, fırçalama, diş ipi kullanımıve rutin diş temizliği yeterli yapılmadığında bakte‐rilerin çoğalarak ağız kokusuna yol açabileceğini,öncelikli ağız kokusunun altında yatan nedenlerintespit edilmesi gerektiğini vurguladı. Ağız kokusu‐nun ilk nedeninin yetersiz ağız hijyeni olduğunadikkati çeken Yarımbaş, hasarlı dolgular, diş etindeçekilme, yapısı bozulmuş protezler, tütün ürünleri

ve ağız kuruluğunun da ağız kokusuna neden ola‐cağını bildirdi. Öncelikle diş eti rahatsızlığı, uyumubozulmuş dolgu restorasyonları, sabit ya da hare‐ketli protezlerin olup olmadığının tespit edilmesigerektiğini vurgulayan Yarımbaş, şunları kaydetti:"Günde 2 dakika olacak şekilde en az iki kezfırçalanmalı, diş ipi, arayüz fırçaları ve günlük gar‐garalarla bakım desteklenmeli. Ağız bakımı içinsadece diş temizliği yeterli olmayabilir. Dil üzerin‐de bulunan yerleşmiş bakterilerin de temizlenme‐si gerekir. Diş protezleri ise her gece çıkartılaraktemizlenip ertesi gün kullanıma hazırlanmalı. Eğerproblem ağız bakımlarının tam olarak yapılması‐na rağmen çözülemiyorsa altında yatan nedenleraraştırılmalı. Öte yandan, ağız kokusu birçok has‐talığın da habercisi olabilir. Baş ve boyun kanserle‐ri, reflü, diyabet, bademcik taşları, karaciğer veböbrek hastalığı da ağız kokusuna neden olabilir.Bu sebeple ağız kokusu varsa vakit kaybetmedenhekime başvurun." (AA)

MEDIPOL Mega Üniversite Hastanesi KardiyolojiBölüm Başkanı Prof. Dr. Bilal Boztosun, teknolojinin azgeliştiği dönemlerde vücuttaki değişimlerin kalp has‐talıkları hakkında uyarı kabul edildiğini, buna göre gö‐bek çevresi büyüklüğü, işaret parmağının yüzük par‐mağından uzun olması ve başın tepe noktasında görü‐len saç dökülmesi gibi durumların krizin erken belirti‐lerinden sayıldığını bildirdi. Medipol Mega ÜniversiteHastanesi'nden yapılan açıklamaya göre, Prof. Dr. Boz‐tosun, teknolojinin az geliştiği dönemlerde, kalp tomo‐grafisi, ekg, ekokardiyografi gibi tetkiklerin yapılama‐dığı hastaların yüz, kulak, parmak ve saçlarındaki de‐ğişimlere bakılarak kalp hastalıklarının tespit edilme‐ye çalışıldığını aktardı. Eskiden koroner arter hastalı‐ğının vücuttaki değişimlerle takip edildiğini ifade eden
Boztosun, "Kulak memesinde çizgi olanlarda kalp da‐mar hastalığı ve felç geçirme olasılığı yüksek kabulediliyordu. Bu çizgi her iki kulakta da bulunuyorsa ris‐kin daha yüksek olduğu düşünülüyordu. İşaret parma‐

ğı yüzük parmağından uzun, göbek çevresi büyük, gözkapaklarında ve çevresinde oluşan yağ birikintisi vebaşın tepe noktasındaki saç dökülmesi, belirti olaraksayılıyordu. Ayrıca otururken dizlerini kırmadan ayakbaş parmağına değemeyen insanlarda da kalp damarhastalıkları daha çok görülürmüş. Günümüzde artanteknolojiyle 15 saniyede yapılan kalp tomografisi (BTanjiyo) sayesinde daha hızlı ve kesin sonuçlar alabili‐yoruz. Teşhisin hızlı ve kesin olması tedaviyi de başarı‐lı kılıyor." değerlendirmesini yaptı.Boztosun, genetik yatkınlığın haricinde tütünürünleri, hareketsiz yaşam, yüksek tansiyon ve koles‐trolun kalp ve damar hastalığı riskini yükselttiğini vur‐gulayarak, sağlıklı yaşam ve dengeli beslenmenin kalpsağlığını korumanın anahtarı olduğunu bildirdi. (AA)

ÜSKÜDAR Üniversitesi Tıp Fakültesi Dekan Yar‐dımcısı Cerrahi Tıp Bilimleri Bölümü Başkanı Prof. Dr.Murat Kalemoğlu, açıklanamayan kilo ve iştah kaybı,üst karın ağrısı, kolay morarma veya kanama durum‐larının karaciğer kanseri belirtisi olabileceğini, hastalı‐ğın altta yatan herhangi bir rahatsızlığı olmayan sağ‐lıklı karaciğerlere sahip insanları da etkileyebileceğinibildirdi. Üniversiteden yapılan açıklamada görüşlerineyer verilen Kalemoğlu, karaciğer kanseri hakkında de‐ğerlendirmelerde bulunarak, tavsiyeler paylaştı.Karaciğerin hayati bir iç organ olduğunu vurgula‐yan Kalemoğlu, karaciğer kanserinin zararlı kimyasal‐ları ve diğer maddeleri kandan uzaklaştırmak, vücu‐dun enerji için kullandığı besinleri depolamak ve vü‐cudun yağları sindirmesine yardımcı olmak için safrayapmak da dahil olmak üzere birçok önemliişlevi yerine getiren karaciğer hücrelerindebaşladığını aktardı. Prof. Dr. Murat Kalemoğlu,karaciğer kanserinin ciddi gelişebileceğini fa‐kat erken teşhis ve tedavi ile birçok hasta içinolumlu tablolar oluşabileceğini vurgulayarak,birçok hastanın herhangi bir belirti yaşamadı‐ğına işaret etti. Kalemoğlu, ortaya çıkabilecekbelirtileri "Karaciğer kanserinin belirtileri ara‐sında, açıklanamayan kilo kaybı, iştah kaybı,derinin veya gözlerin beyazının sararması (sa‐rılık), üst karın ağrısı, karın şişmesi veya şiş‐kinliği, mide bulantısı ya da kusma, halsizlik,zayıflık, tükenmişlik, kireçli ve beyazımsı dışkı,koyu renkli idrar, kolay morarma veya kanamagibi durumlar olabilir." şeklinde sıraladı. Kara‐ciğer kanserinin genellikle sirozun bir yan et‐

kisi olduğunu vurgulayan Kalemoğlu, "Siroz genelliklehepatit, yağlı karaciğer hastalığı veya kronik alkol kul‐lanımı gibi diğer karaciğer hastalıklarının sonucudur.Ayrıca diğer koşullar, yaşam tarzı veya ilaçlardan dakaynaklanabilir." değerlendirmesinde bulundu.
‘AŞIRI ALKOL ÖNEMLİ RİSK FAKTÖRÜ’Prof. Dr. Kalemoğlu, karaciğer kanseri gelişiminde‐ki risk faktörlerini ise şu şekilde açıkladı: "Karaciğer si‐rozu, kronik hepatit B veya hepatit C, sigara kullanımı,fazla kilolu veya obez olmak, Wilson hastalığı (bakırzehirlenmesine neden olan nadir bir hastalık) veya he‐mokromatoz (karaciğerde aşırı demir birikmesi ) gibibazı kalıtsal hastalıklar, aşırı alkol tüketimi, diyabet, af‐latoksin (uygun şekilde saklanmamış tahıl ve yemiş‐

lerde büyüyebilen bir mantar) içeren gıdalar, alkolsüzyağlı karaciğer hastalığı (karaciğerde yağ birikmesi)60 yaşından büyük yaş."Karaciğer kanserinin herkesi etkileyeceğini akta‐ran Kalemoğlu, "Ancak hepatit B veya C gibi genelliklebir virüsün neden olduğu karaciğer iltihabı ve sirozdahil olmak üzere karaciğere zarar veren diğer du‐rumları olan kişilerde karaciğer kanseri daha yaygın‐dır. Karaciğer kanseri, altta yatan herhangi bir rahat‐sızlığı olmayan sağlıklı karaciğerlere sahip insanları daetkileyebilir. Bu durumlarda bilim adamları, karaciğerhücrelerinin DNA'larında kontrolden çıkıp bir tümöroluşturmalarına neden olan kusurlar veya mutasyon‐lar geliştirdiğini düşünüyor." ifadelerini kullandı.Kalemoğlu, karaciğer kanseri riskini tamamen or‐tadan kaldırmanın bir yolu olmadığını fakatbazı yaşam tarzı önlemlerinin hastalığa yaka‐lanma olasılığını düşürmeye yardımcı olabildi‐ğini vurgulayarak, alkol içilmemesini önerdi.Hepatit B aşısının önemine işaret eden Kale‐moğlu, "Doğumda tüm bebeklere ve enfeksi‐yon geliştirme riski taşıyan yetişkinlere hepa‐tit B aşısı önerilmektedir. Hepatit C'ye yol aça‐bilecek davranışlardan kaçının. Sağlıklı kilonu‐zu koruyun. Kilo kaybını desteklemek için eg‐zersiz yapın ve sağlıklı bir diyet uygulayın.        Si‐gara içmeyin. Karaciğer kanseri geliştirme ris‐kinizi azaltmak için sigarayı bırakın veya baş‐lamayın. Aşırı alkol tüketenler veya karaciğerhastalığı olanlar da dahil olmak üzere karaci‐ğer kanseri riski taşıyan kişiler, tarama testleriyaptırmalıdır." bilgisini paylaştı. (AA)

MEDICAL Point Gaziantep HastanesiÜroloji Uzmanı Doç. Dr. Mehmet Solakhan,prostat ameliyatlarında yeni nesil teknoloji‐lerin hasta açısından oldukça avantajlı ol‐duğunu belirtti. Solakhan, Holep isimli buyöntemin kapalı prostat ameliyatlarındakullanıldığını kaydetti. Bu yöntem ile hasta‐lar ameliyat sonra ki birkaç gün içerisindegündelik işlerine dönebileceğini belirtenSolakhan, Holep yönteminin oldukça hızlıve konforlu bir iyileşme sürecine sahip birameliyat tekniği olduğuna vurgu yaptı. So‐lakhan, Holep teriminin büyümüş olan pro‐stat iç dokusunun kapsülünden ayrılarakçıkarılması anlamına geldiğini, bu yönte‐min sıklıkla iyi huylu prostat büyümelerin‐de kullanıldığını, iyi huylu prostat büyüme‐sinin ise yaşla birlikte büyüyen prostatın et‐rafını sardığı idrar kanalının mesanenin çı‐kışını tıkaması ve idrar akımına engel olma‐sı durumu olduğunun altını çizdi. Söz konu‐su yöntemin tüm boyutlardaki prostat bü‐yümelerinin tedavisinde oldukça etkin birşekilde kullanıldığını ifade eden Solakhan,şu bilgileri verdi: "Özellikle 80 gram ve üze‐ri boyuttaki prostatlarda diğer kapalı pro‐stat ameliyatı yöntemlerinin etkinliği düşükolduğu için, Holep yöntemi daha fazla ter‐cih edilir. Holep yöntemi ile yapılan ameli‐yatlarda idrar tutmayı sağlayan sfinkter adıverilen yapı, müdahale edilen alanın dışın‐da kalır. Sfinkter yapısı ameliyat esnasındakorunduğu için ameliyat sonrası idrar ka‐çırma problemi yaşanmamaktadır. Holeplazer enerjisinin etkilediği doku derinliğiçok azdır. Bu nedenle prostatın dışında sey‐reden ve ereksiyonu sağlayan sinirleri etki‐lememekte, dolayısıyla ameliyat sonrasıcinsel işlev bozukluğu gibi sorunlar görül‐memektedir. Diğer ameliyat tekniklerinegöre Holep yönteminde kanama oldukça azgörülür. Prostat dokusu çıkarılırken onubesleyen damarlar lazer enerjisi ile yakıldı‐ğı için kanama nerdeyse hiç olmamaktadır."Prostat dokusunun kapsülü dışında ka‐lan kısmın tamamı çıkarıldığı için Holepameliyatı sonrası hastalığın tekrarlama ris‐kinin neredeyse yok denecek kadar az ol‐duğunu dile getiren Solakhan, Holep yönte‐miyle yapılan operasyon sonrasında sondakalış süresinin ve hastanede yatış zamanı‐nın daha kısa sürdüğünü kaydetti. Solak‐han, bu nedenle hastaların konforlu ve hızlıbir iyileşme süreci yaşayarak erken dönem‐de günlük yaşantılarına dönebileceğini be‐lirterek, şöyle devam etti: "Holep yöntemiile prostat ameliyatı herhangi bir kesi yapıl‐madan idrar kanalından bir endoskop vası‐tasıyla girilerek yapılır. Lazer yardımıylakapsülünden ayrılan prostat dokusu dahasonra idrar torbasının içinde çok küçükparçalara ayrılarak dışarı alınmaktadır. Buişlem aslında açık prostat ameliyatı ile ben‐zer prensiplere göre yapılır. Ancak açık pro‐stat ameliyatından farklı olarak herhangibir kesi olmaksızın tamamen kapalı olarakgerçekleştirilir. Açık prostat ameliyatınagöre kanama miktarı çok daha az olmakta,sonda kalış süresi ve hastanede yatış zama‐nı daha kısa sürmektedir. Hastalar açıkameliyata göre çok daha konforlu ve hızlıbir iyileşme süreci yaşayarak erken dönem‐de günlük yaşantılarına dönebilir." (AA)

Ağız kokusunun ilk nedeni
yetersiz ağız hijyeni olabilirDiş Hekimi Kevser Yarımbaş, “Hasarlı dolgular, diş etinde çekilme, yapısı bozulmuş protezler, tütün ürünleri veağız kuruluğu da ağız kokusuna neden olabilir. Ağız kokusu birçok hastalığın da habercisi olabilir” diye konuştu

"İşaret parmağı uzun
olanlarda kalp krizi
yüksek olabilir" uyarısıMedipol Mega Üniversite Hastanesi Kardiyoloji Bölüm Başkanı Prof. Dr. Bilal Boztosun, “Teknolojininaz geliştiği dönemlerde vücuttaki değişimler kalp hastalıkları hakkında uyarı kabul edilirdi. Kulakmemesinde kırışıklık (Frank), göbek çevresi büyüklüğü, işaret parmağının yüzük parmağından uzunolması ve başın tepe noktasında görülen saç dökülmesi krizin erken belirtilerinden sayılıyordu” dedi

Üsküdar Üniversitesi'nden 'Karaciğer
kanseri belirtileri ve öneri' açıklaması

Prostatta
Holep ile

hızlı iyileşme
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SoSyal medya fenomenleriAlisya Bahar Candan ve kamuoyun-da "Nihal Candan" olarak tanınanablası Gülnihal Çiçek'in de arala-rında bulunduğu 21 sanığın "suçörgütüne üye olmak" ve "dolandırı-cılık" suçlarından yargılanmalarınadevam edildi.Küçükçekmece 5. Ağır CezaMahkemesindeki duruşmaya, Alis-ya Bahar Candan'ın da aralarındabulunduğu 11 tutuklu sanık ile Gül-nihal Çiçek'in de yer aldığı bir kı-sım tutuksuz sanık katıldı.Duruşmada ayrıca bazı müşteki-ler ve taraf avukatları hazır bulun-du.Savunmasını yapmak üzeremahkeme heyetince söz verilenGülnihal Çiçek, iddianameyi defa-larca okuduğunu ancak kendisineyönelik açık bir suçlama göremedi-ğini savundu.Çiçek, iddianamede örgüt lideriolarak suçlanan sanıklarından Or-han Apyadın'ı, 'Kaan Hamzaoğlu'olarak tanıdığını belirterek, şöylekonuştu:"Kendisiyle 2021 yılında kısasüreli bir ilişkim oldu. Kendisinifarklı bir isimle tanıtan birisi ger-çek mesleğini de söylemez. Benkendisini, iş insanı, aktif para kaza-nan ve benden çok hoşlanan birisandım. Ben o dönemde anksiyeteproblemleri yaşıyordum. Bu ne-denle özel hayatım ile ilgili yanlışbir karar verdim. Hukuk fakültesinibitirdim ancak bu olay nedeniylemesleğimi yapamıyorum. Yaşamtarzlarımız uyuşmadığından uzunsüren bir ilişkimiz olmadı. Ayrıl-mak istediğimde sözlü tacizlerebaşladı. Onur Apaydın hakkındauzaklaştırma kararı alarak ayrıl-dım. Örgüt ve örgüt üyeliği nedir,sadece dizilerden izlediğim kada-rıyla biliyorum."Araç satışı olaylarına ilişkin birilgisinin olmadığını, bu konuda id-dia edildiği gibi toplantılara katıl-madığını ileri süren Çiçek, "Bahse-dilen toplantıların et restoranındayapıldığı söyleniyor. Ben veganım.Orada uzun süre kalamam. Et ye-nildiği için midem bulanır." dedi.Çiçek, evli olduğunu ancak yaşa-dığı olaylar nedeniyle eşinin kendi-sine boşanma davası açtığını anlat-tığı savunmasında, zaman zamangözyaşlarını tutamadı.Ölümcül bir hastalıkla mücadeleettiğini, 28 kiloya kadar düştüğünüancak biraz toparlanabildiğini an-latan Çiçek, "Mal varlığım bir ikiçanta, bir iki ayakkabı olabilir. Buolaylardan dolayı ailecek maddiolarak zor durumdayız. Annememekli maaşıyla avukatımın para-sını ödedi." diye konuştu.Çiçek, kendisi hakkında bazı id-diaların basında yer alması nede-niyle savcılığa başvurduğunu, an-cak savcıyla görüşemediğini, birkaç gün sonra ise eşiyle evindey-ken operasyon düzenlendiğini kay-detti.Dosyada aleyhine yer alan ifade-leri kabul etmediğini, hakkında ifa-de verenleri tanımadığını savunanÇiçek, şöyle devam etti:"İddianamede bazı kişiler tara-fından hesabıma para geldiği söy-lenmiş. Hesaplarıma baksınlar. Varmı para transferi? Bunlar ortayaçıkmayacak şeyler değil. Ben 5 ayneyin cezasını çektim? Instagramkullanmak suçsa kullanmak istemi-yorum. Bu sanıkları tanımıyorum.Hepsi sosyal medyada bizi izleyipkinlenmişler. Bu kadar garip insanınnegatif enerjisini çekeceksem payla-şım yapmak istemiyorum artık."Kendisinin kasa olduğu yönün-de dosyada ifadeler olduğunu an-cak bunun doğru olmadığını savu-nan Çiçek, "Neye dayanarak benimkasa olduğumu söylemişler. Benimsadece bir bankada hesabım var,içeri girdiğimde 100-150 bin liraborcum vardı. Hangi kasa bu, nekasası. Benim borçlarımı içeri gi-rince babam ödedi. Neye dayana-rak bana kasa diyorlar, ben neyinkasasıymışım. Hesap hareketlerimkontrol edilebilir. Bunlar kanıtlana-mayacak şeyler değil." dedi.

Sosyal medya 
fenomenleri Candan

kardeşlerin 
yargılanmasına

devam edildiBolu’da bir araç kira-lama şirketi, teslimedilmeyen araçlarınaulaşmak için 112’yeihbarda bulundu. 

Otomobil uçuruma devrilmiş
halde, sürücü ise ölü bulundu

Bakırköy'de takla atan araç sitenin bahçesine devrildi: 2 yaralı
BaKırKöy'de sü-rücüsünün direksiyonhakimiyetini kaybettiğiotomobil, motosikletlikuryeye çarptıktansonra takla atarak birsitenin bahçesine dev-rildi. Kazada kurye vearaçtaki 1 kişi yaralan-dı. Kaza, saat 19.00 sı-ralarında Bakırköy Ata-köy Doktor Remzi Ka-zancıgil Caddesi'ndemeydana geldi. Edini-len bilgiye göre, Esra D.idaresindeki 34 GK4074 plakalı otomobil,sürücünün direksiyonhakimiyetini kaybet-mesi sonucu önündebulunan motosikletlikuryeye çarptı. Ardın-dan kaldırıma çıkanaraç, takla atarak bir

sitenin bahçesine dev-rildi. Takla atan araçnedeniyle otobüs dura-ğının camı da parçalan-dı. Kazada araç içeri-sindeki bir kişi ve mo-tosikletli kurye, durak-ta parçalanan camlarınisabet etmesiyle hafifşekilde yaralandı. Ka-zayı gören vatandaşla-rın ihbarı üzerine olayyerine itfaiye, polis vesağlık ekipleri sevkedildi. Sağlık ekipleri,ilk müdahalenin ardın-dan yaralıları hastane-ye kaldırdı. Siteninbahçesine devrilenaraç çekici yardımıylaolay yerinden kaldırı-lırken, polis ekiplerikazayla ilgili incelemebaşlattı.
Bursa'da 

motosiklet ile 
otomobil 
çarpıştı: 

1 ölü, 1 yaralı
BurSa'nın İnegöl ilçesindemeydana gelen kazada otomo-bille çarpışan motosikletteki 1kişi hayatını kaybetti, 1 kişi deyaralandı.Kaza, saat 17.30 sıralarındaMahmudiye Mahallesi AhmetTürkel Çevre Yolu üzerinde mey-dana geldi. Edinilen bilgiye göre,Ahmet O. (26) yönetimindeki 16NLS 06 plakalı otomobil, yoldankarşıya geçmekte olan ve henüzsürücüsü belirlenemeyen 16BGP 594 plakalı motosikletleçarpıştı. Çarpışmanın etkisiylearaçlar savrulurken, motosiklet-teki sürücü ile arkasında bulu-nan yolcu ağır yaralandı. İhbarüzerine olay yerine sağlık ve po-lis ekipleri sevk edildi. Kaza ye-rine sevk edilen ambulanslarlaİnegöl Devlet Hastanesine kaldı-rılan yaralılardan Önder Birgül(43) yapılan tüm müdahalelererağmen kurtarılamazken, amca-sı Emin Birgül'ün (58) sağlık du-rumunun ciddiyetini koruduğuöğrenildi. Polis ekipleri otomo-bil sürücüsünü gözaltına aldı.Kazayla ilgili soruşturma baş-latıldı.

KaySeri'nin Hacılar ilçesin-de 92 yaşındaki şahıs, budamakiçin çıktığı ağaçtan düşerek haya-tını kaybetti. Edinilen bilgiyegöre, ilçeye bağlı Beğendik Mahal-lesi Hacepli Cami Sokak üzerinde-ki bir bahçede meydana gelen
olayda M.M. (92) budamak içinçıktığı elma ağacından düştü. Yaş-lı adamın hareketsiz şekilde yer-de yattığını gören yakınları, duru-mu 112 Acil Çağrı Merkezi'ne bil-dirdi. İhbar üzerine bölgeye polisve sağlık ekipleri sevk edildi. Sağ-

lık ekipleri, M.M.'nin hayatını kay-bettiğini belirledi. Polis ekipleritarafından yapılan incelemelerinardından talihsiz adamın cenazesihastane morguna kaldırıldı.Olayla ilgili soruşturma başla-tıldı.

92 yaşındaki şahıs budamak için
çıktığı ağaçtan düşerek öldü

GPS ile yeri tespit edilen aracın uçuru-ma devrildiği ve kazada sürücünün hayatı-nı kaybettiği belirlendi.Kaza, Yedigöller Milli Parkı yolu Bay-raktepe mevkiinde meydana geldi. Edini-len bilgiye göre, Bolu'da faaliyet gösterenbir araç kiralama şirketi, dün kendilerineteslim edilmesi gereken kiralık otomobilinteslim edilmemesi üzerine aracı kiralayanİsmail Uçar’a (49) ulaşmak istedi. Uçar’ıntelefonları açmaması üzerine aracın bu-lunması için şirket tarafından 112 AcilÇağrı Merkezi’ne ihbarda bulunuldu. GPSverilerine göre kiralık otomobilin Yedigöl-ler Milli Parkı yolu üzerinde bulunduğutespit edildi. İhbar üzerine olay yerineAFAD, jandarma, itfaiye ve sağlık ekiplerisevk edildi. Aracın uçuruma devrildiği veotomobil sürücüsü İsmail Uçar’ın olay ye-rinde hayatını kaybettiği belirlendi. Ekip-ler tarafından Uçar’ın cansız bedeni araç-tan çıkarıldı. Cumhuriyet savcısının incele-mesinin ardından Uçar'ın cansız bedenihastane morguna kaldırıldı.
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Almanya için Alternatif 
Partisinin İslam karşıtlığı ve 

Almanya'daki Türklerin geleceği
SAkAryA Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr.Kemal İnat, Almanya'nın aşırı sağcı partisi Alman-ya için Alternatif'in (AfD) Türk ve Müslüman kar-şıtı politikalarını AA Analiz için kaleme aldı.***Aşırı sağ Avrupa’nın diğer birçok ülkesinde ol-duğu gibi Almanya’da da her geçen gün etkisini ar-tırıyor. Aşırı sağın tam olarak neyi savunduğununanlaşılması hem Almanya siyasetinin geleceğihem de bu ülkede yaşayan Türkler ve Türk-Almanilişkileri açısından da oldukça önemli.Almanya için Alternatif (AfD) Partisinin günü-müzde ulaştığı oy oranları bu dikkati hak ediyor.Söz konusu partinin bazı konularda tam olarakneyi savunduğu parti üyelerinin pozisyonlarına vezamana göre değişiklik gösterse de Almanya’dakiTürkler ve diğer Müslümanlar konusunda ne dü-şündükleri aşağı yukarı biliniyor. Pragmatik çıkarsiyaseti ve İslam karşıtı ideoloji, AfD’nin Türkler veMüslümanlara karşı politikasını şekillendiren ikitemel belirleyicidir.AfD uzun zamandır Almanya’da yaşayan Türk-leri de "yabancı" kategorisi içerisine dahil edip he-def haline getirdi. Hatta Alman vatandaşı olanTürklerin bile sınır dışı edilebileceğine dair görüş-ler ortaya atıldı.Diğer Avrupa ülkelerinde olduğu gibi, Alman-ya’da da yabancı düşmanlığı ve göçmen karşıtlığıüzerinden korku oluşturmak ve bu korkuyu bü-yütmek için siyaset yapmak Avrupa’da göçmennüfusunun ve mülteci dalgalarının arttığı bir dö-nemde geniş seçmen kitleleri kazanmak açısındanönemli bir fırsat olarak görülüyor.Özellikle 2015-2016'da Avrupa'ya yönelen Su-riyeli sığınmacı dalgasının büyük ölçüde Alman-ya’ya ulaşması bu ülkedeki mülteci ve göçmenkarşıtlığını üst düzeye çıkarmıştı. Halkın önemlibir kısmında oluşan endişeyi gören AfD, bu endi-şeli kitleyi kendi seçmen kitlesine dönüştürmekiçin göçmen karşıtı bir dil oluşturup yabancılarınAlmanya’yı istila ettiği ve mevcut hükümetin bunakarşı bir şey yapmaktan aciz olduğu fikrini yaydı.AfD bu politikasında başarılı oldu ve oy oranlarınıartırdı. AfD uzun zamandır Almanya’da yaşayanTürkleri de "yabancı" kategorisi içerisine dahiledip hedef haline getirdi. Hatta Alman vatandaşıolan Türklerin bile sınır dışı edilebileceğine dairgörüşler ortaya atıldı. [1]

AfD’nin İslam karşıtı ideolojisiİslam karşıtı ideoloji AfD’nin Almanya’dakiMüslümanlar konusundaki yaklaşımında temel

faktör olarak karşımıza çıkıyor. Parti programınave partinin en önemli figürleri arasında yer alanAlexander Gauland’ın açıklamalarına bakıldığındabu İslam karşıtlığı açıkça belli oluyor.AfD 2021'de açıkladığı yaklaşık 210 sayfalıkparti programında İslam’a 4 sayfa ayırdı. Bu bö-lümde, kamu hizmeti yürütenlerin ve öğrencilerinbaşörtüsü takmasının, kamuya açık alanlarda bur-ka giyilmesi ve peçe takılmasının yasaklanmasıgerektiği, Almanya'da cami inşaatı ve işletilmesi-nin İslam devletleri tarafından finanse edilmesineizin verilmeyeceği, ülkedeki İslami kuruluşlara ka-musal aktör statüsü verilmesinin reddedildiği gibimaddeler bulunuyordu. Ayrıca İslam bölümündeAlman resmi kurumları ile Türkiye’ye bağlı Diya-net İşleri Türk İslam Birliği (DİTİB) arasındaki iş-birliğinin sonlandırılacağı, Müslüman Kardeşlergibi İslami cemaatlerin yasaklanacağı, Alman üni-versitelerindeki İslam teolojisi kürsülerinin kaldı-rılacağı, minare ve dışa aktarılan ezana izin veril-meyeceği ifade ediliyor. Aynı bölümde "Alman-ya’daki Yahudi yaşamının sadece aşırı sağcılar ta-rafından değil, giderek artan bir şekilde Yahudi veİsrail düşmanı Müslümanlar tarafından da tehditedildiği" ve "Yahudilere yönelik saldırıların kararlıbir şekilde önlenmesi gerektiği" de belirtiliyor. [2]Almanya’da her yıl Müslümanları ve camilerihedef alan binlerce saldırının önemli bir kısmı AfDsempatizanları tarafından gerçekleştiriliyor. Buhatırlandığında AfD’nin Yahudilerin korunmasıkonusunda bu kadar hassas bir tutum takınırkenMüslümanların korunması bir tarafa hedef göste-rilmesine yönelik tavrı pragmatik nedenlerle açık-lanabilir. Hiç kuşkusuz Avrupa’da yabancı düş-manlığı yaparak oy avına çıkacaksanız hedef ola-rak çok güçlü bir lobiye sahip olan Yahudileri değilsavunmasız Müslümanları seçmeniz daha gerçek-çi ve az maliyetlidir."İslam Almanya’ya ait değildir." (Der Islam ge-hört nicht zu Deutschland) cümlesiyle Alman-ya’daki Müslüman yaşantısına karşı çıkan AfD'nineski Başkanı Alexander Gauland’a, Tages-Anzeigergazetesine verdiği bir röportajında, partisindeMüslümanlar üzerine Nazi Almanyası'nda Yahudi-ler hakkında konuşulmasına benzer şekilde genelve aşağılayıcı bir dilin olduğuna dair bir soru so-ruldu. Gauland bu soruya "Yahudilerin Nazi döne-minde dini nedenlerden dolayı değil, ırklarındandolayı zulme uğradığını, kendisinin ırksal saflıkdoktrinini savunmadığını, İslam’ın Almanya’da veAvrupa'nın her yerinde kültürel bir sorun olduğu-nu" söyleyerek cevap verdi ve partisindeki İslamkarşıtlığının hangi boyutlarda olduğunu açıkçagösterdi. [3]

Gauland’ın "bizim aşırılığımız Hitler’inki gibiırkçılık değil dini kimliğimize dayalı" anlamına ge-len bu ifadelerini gerek kendisinin gerekse partiarkadaşlarının Gazze’de soykırım yapan siyonist-leri [4] ve Rohingya’da soykırım yapan Budistleri[5] ne kadar hevesli bir şekilde savundukları ger-çeğiyle birleştirdiğimizde AfD’nin asıl derdininMüslümanlar olduğu anlaşılır. AfD sadece Alman-ya’daki Müslümanlara karşı olmakla kalmayıpdünyanın başka bölgelerinde Müslümanların soy-kırıma maruz kalmasını da destekleyen sorunlubir anlayışa sahiptir.Gauland aynı mülakatta, 2017'de Türkiye’deyapılan anayasa referandumunda Almanya’da oykullanan onun ifadesiyle "Cumhurbaşkanı RecepTayyip Erdoğan’a oy veren" yani anayasa değişikli-ği önerisine "evet" oyu kullanan Türk vatandaşla-rının "entegrasyonun başarısızlığını kanıtladıkları-nı" ve "Almanya’yı terk etmeleri gerektiğini" söyle-di. Ayrıca Gauland söz konusu referandumda "ha-yır" oyu kullananları "entegre olmuş" kabul edipgitmesi gerekenler arasında zikretmedi. Gau-land'ın bu açıklaması en azından şimdilik bütünTürklerin Almanya’yı terk etmesini istemediğiningöstergesi olarak görülebilir mi?
AfD neden Türklerden oy istiyor?Bu noktada, AfD’nin son dönemde oy alabile-ceği kitleyi genişletmek için aralarında Türklerinde bulunduğu göçmen geçmişine sahip kesimlereaçılma çabalarına ve bazı Türklerin bu çabayaolumlu yaklaşımlarına değinmek gerekir. Bu çer-çevede bazı soruların sorulması gerekiyor: İs-lam’ın Almanya’ya ait olmadığını söyleyen AfD na-sıl oluyor da ülkedeki Müslüman kökenli seçmen-den oy almaya çalışıyor? AfD’nin Müslüman vegöçmen karşıtı söylemi ortadayken bazı Türklernasıl AfD’ye oy verebileceklerini söylüyor?AfD’nin İslam ülkelerinden gelen Müslümankimliğini önemsemeyen "İslamcı kimliğe" karşıgöçmenleri keşfettiği ve bu göçmenlerin de AfDiçerisindeki İslam karşıtlığını kendi ideolojilerineyakın buldukları söylenebilir.Bu yıl içerisinde gerçekleştirilen Avrupa Parla-mentosu seçimlerinde AfD’nin ilk sıra adayı olanMaximilian Krah’ın "Almanya’daki Türkler AfD’yeoy vermeliler" ve Parti Eş Başkanı Tino Chrupal-la’nın "Göçmen kökenli insanlar da Almanya'yaaittir. Onlar aynı zamanda bizim partimize de ait.Seçimleri ancak birlikte kazanabiliriz." şeklindekisözleri AfD siyasetinin artık farklı bir düzlemeulaştığını gösteriyor.AfD 7 milyonun üzerinde göçmen kökenli seç-menin yaşadığı Almanya’da bu kesimin en azın-

dan bir kısmına ulaşmadan iktidar olamayacağınıbiliyor. Zira AfD yabancı düşmanlığı ve İslam kar-şıtlığıyla erişebileceği oy kitlesinin sınırlı olduğu-nu görüyor. Diğer partilerin kendisini koalisyonortağı olarak kabul etmeye yanaşmaması AfD’yiaçılım yapmaya zorluyor. Göçmen kökenli seç-menlerin bir kısmının oyunu alması hem oy oranı-nı artıracağı için hem de "yabancı düşmanı" imajı-nın ortadan kaldırılmasına katkıda bulunacağıiçin, AfD bu şekilde diğer partiler üzerinde baskıoluşturacağını ve onları kendisiyle koalisyona zor-layacağını düşünüyor.AfD’nin göçmen kökenlilerin oylarına ulaşma-ya çalışırken de "korku siyasetine" başvurduğu gö-rülüyor. Maximilian Krah’ın "Türkler AfD’ye oyvermeli" sözünün ardından söylediği "Daha fazlagöçü engelleyen bir partiye oy vermelisiniz. Çünküşu anda gelenler kimden konut ve iş çalıyorlar?"ifadeleriyle daha önce gelen göçmenlerde yeni ge-len göçmen ve sığınmacılara karşı düşmanlık vekorku oluşturmaya çalışıyor. [6] Almanya’dakiikinci ve üçüncü kuşak Türklerin ve diğer yabancı-ların bir kısmında başta Suriyeliler ve Afganlar ol-mak üzere son yıllarda gelen sığınmacılara karşıciddi bir karşıtlığın olduğu biliniyor. Bu durum daAfD’nin İslam karşıtı söylemlerini sorun etmeye-cek anlayışa sahip olanları partinin seçim çalışma-larının hedef kitlelerinden biri haline getiriyor.
[1] Thomas Wieder, “German far-right

party leaders planned mass deportation laws
with neo-Nazis”, Le Monde English, 11 Ocak
2024; “Millionen Deutsche haben Angst vor
Abschiebungen”, Tagesschau, 8 Şubat 2024.

[2] https://www.afd.de/wp-content/uplo-
ads/2021/06/20210611_AfD_Programm_202
1.pdf

[3] Severin Weiland, “Gauland provoziert
mit Türken-Aussage”, Der Spiegel, 31 Mayıs
2017. https://www.spiegel.de/politik/de-
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Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz cevap verdi 
Emeklilik sistemi değişiyor mu?

Uzmanlar 
ödemeler 
dengesi  

verilerini 
değerlendirdi 

Anadolu Ajansı (AA) Editör Masası'na 
konuk olan Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz gündeme ilişkin soruları 
yanıtladı. Orta Vadeli Program'ı (OVP) 
kararlı şekilde hayata geçirdikçe Türkiye'nin 
risk primi, uluslararası kredi derece
lendirme kuruluşlarının notları gibi oran
ların iyileşmeye devam edeceğini belirten 
Yılmaz "Şu not vermiş, vermemiş o kendi 
bilecekleri şey. Biz risklerimizi azaltıp, 
bünyemizi sağlamlaştırıp yolumuza devam 
edeceğiz." ifadelerini kullandı. Uluslararası 
kredi derecelendirme kuruluşlarının 
Türkiye'nin kredi notunu artırmasına yöne
lik soruya Yılmaz, şu yanıtı verdi: "Öncelikle 
bunlar niye gerçekleşti? CDS'imiz 700'ler
den 260270'lere kadar geriledi. Bu yıl kredi 
derecelendirme kuruluşlarının her üçünün 
de kredi notunu artırdığı tek ülkeyiz. Birkaç 
defa artıranlar oldu. Dolayısıyla olumlu 
gelişme olduğu açık. Özellikle dış dünyadan 
Türkiye'ye daha fazla güven, daha fazla ilgi 
olduğunu görüyoruz ama bu kendiliğinden 
gerçekleşmedi. Bunu sağlayan gelişmeler 
var. Nedir onlar? Risklerimizi azaltmamız. 
Somut olarak söyleyecek olursak bir defa 
bütçe açığını ciddi oranda azalttık. Bütçe 
tarafından kırılganlığımızı azalttık ve orta 
vadede yüzde 3'e, 3'ün altına giden bir 
patika öngörüyoruz." 

Yılmaz, Türkiye'nin geçmişten bu yana en 
büyük problemlerinden birinin cari açık 
olduğuna dikkati çekerek, şunları söyledi: 
"Geçen yılın ortalarında yüzde 6'lara kadar 
gelen bir cari açık vardı, yıl sonunda yüzde 
4'e indirdik. Bugün geldiğimiz noktada 
yüzde 2'ler civarındayız. Bu yıl sonunda cari 
açığımız 1,7'ye kadar düşecek. Bu neyi ge
tirecek? Dövize olan ihtiyacımız azalıyor. Dış 
dünyadan borçlanma ihtiyacımız azalıyor. 
Bir taraftan da finansa erişim imkanlarımız 
artıyor. Bu da döviz piyasalarında risklerim
izi azaltan, istikrarı güçlendiren bir temel." 

 
 "EMEKLİLERİMİZİN YANINDA OLMAYA 

DEVAM EDECEĞİZ" 
Sosyal güvence sistemini daha güçlü bir 

şekilde sürdürmek istediklerini belirten Yıl
maz, geçmişte birçok insanın bu şemsiyeye 
sahip olmadığını dile getirdi. 

Yılmaz, sigorta kurumlarını birleştirdikler
ine, sigortacılığı bütün toplumsal kesimlere 
yayan sistemler kurduklarına dikkati çek
erek, "Çok güçlü reformlar yapmış, topluma 
bu anlamda çok güçlü hizmetler götürmüş 
hükümet olarak konuşuyoruz. Bu sosyal 
güvenlik şemsiyesi en güçlü şekilde devam 
edecek. Kamunun burada katkısı elbette 
devam edecek." ifadelerini kullandı. 

 
EMEKLİLİK SİSTEMİ DEĞİŞİYOR MU? 
Bu sistemi tamamlayıcı, Bireysel Emeklilik 

Sistemi (BES) geliştirdiklerini anımsatan 
Yılmaz, bunun ikame bir sistem olmadığını, 
insanların gelecekteki refahını artırmayı 
hedefleyen programlar olduğunu söyledi. 

Yılmaz, bu programın makro boyutu bu
lunduğuna dikkati çekerek, şöyle devam 
etti: "Bizim makro olarak en temel hedefler
imizden biri, iç tasarruf oranlarını artırmak, 
yatırımlarımızı sağlıklı kaynaklarla finanse 
ederek, cari açığımızı ve dış borçlanma 
ihtiyacımızı düşürmektir. Dolayısıyla bu açı
dan da bu sistemler çok önemli. Sigortacılık 
sistemleri geliştikçe insanların hem kendi 
refahları ve gelecekleri için hem de makro 
olarak tüm toplumun tasarruf oranını yük
selterek, kalkınmakta olan bir ülke olarak 
yatırımlarımızı sağlıklı finanse etmemiz 
bakımından da çok kıymetli. Dolayısıyla bu 
tür sistemleri geliştirmeye, desteklemeye 
devam edeceğiz ama genel sistemimizden 
de hiçbir şekilde geri adım atmadık." 

Ülkede şu anda 16 milyonu aşkın emekli 
olduğu bilgisini veren Yılmaz, genç bir nü
fusa sahip olunmasına rağmen, emekli 
sayısının diğer ülkelerle mukayese 
edildiğinde oldukça yüksek olduğunu vur
guladı.Yılmaz, ellerinden gelen tüm imkan
larla ve tüm güçleriyle emeklilerin yanında 
olduklarına işaret ederek, "Sistemimizde 
'asgari emeklilik' diye bir şey yoktu. Onu ilk 
defa kanunla getirdik ve çeşitli kanunlarla 
da güncelliyoruz. Bütçemizin imkanlarını 
sonuna kadar zorlayarak emeklilerimizin 

yanında olduk, bundan sonra da olmaya 
devam edeceğiz." dedi. 

Ekonomi ve imkanlar büyüdükçe mutlaka 
emeklilerle ilgili "neler yapılabilir" diye 
gayretlerini devam ettireceklerini vurgu
layan Yılmaz, şu ifadeleri kullandı: 
"Emeklilerimizi hiçbir zaman enflasyona 
ezdirmiyoruz. Enflasyon oranı neyse o 
oranda artışlar gerçekleşiyor. 2025'in ocak 
ve temmuz dönemlerinde yine enflasyon
daki gelişmelere bağlı olarak elbette bu 
artışlar gerçekleştirilecek. Bu sene yap
tığımız artışlarda enflasyonun üzerinde de 
özellikle sosyal güvenlik sistemine bağlı 
emeklilerde 10 puan civarında bir ilave yap
mıştık hatırlarsanız. İlk 6 ay artışını ya
parken yüzde 50'ye yakın bir artış 
gerçekleştirmiştik hem Emekli Sandığı için 
hem de SSK'lı emeklilerimiz için. 6'ncı aya 
geldiğimizde temmuzda ise yeniden bir 
artış yaptık. Dolayısıyla ikisinin bileşik etki
lerine bakacak olursanız yüzde 85'ler 
civarına gelen bir artış yaptık. Yıl sonu en
flasyon beklentimize bakınca, yüzde 41,5 
yıllık enflasyon beklediğimiz bir yılda 
bunun iki katı kadar bir artış sağlamış 
olduk. Bunu da bütün imkanlarımızı zorla
yarak, ekstra birtakım kaynaklar gayreti 
içinde gerçekleştirdik. Bu imkanlar oluş
tukça yine emeklilerimizin yanında olmaya 
devam edeceğiz, bundan hiç şüpheniz ol
masın." 

 
 KKM'DEKİ GERİLEME DEVAM EDİYOR 
Yılmaz, kur korumalı mevduat (KKM) risk

lerinin de azaldığına işaret ederek, "Geçen 
yılın ortalarında 125126 milyar dolarlara 
kadar gelmişti. Bugün geldiğimiz noktada 
50 milyar doların altına gerilemiş durumda 
ve bunu yaparken de hiç gürültü oluştur
madan, finans piyasalarında herhangi 
bir istikrarsızlığa yol açmadan, 
kademeli bir şekilde bunu başardık. 
Türkiye artık çok daha düşük bir 
KKM ile karşı karşıya ve bu süreç 
devam ediyor." dedi. 

Söz konusu etkilerle programda 
öngördüklerinin ötesinde bir iler
leme kaydettiklerini vurgulayan Yıl
maz, bunların risk primlerini 
düşürdüğünü, kredi notlarını 
artırdığını ifade etti. 

Yılmaz, risk priminin düşmesinin 
dışarıdan kamu veya özel sektör 
borçlanmalarında maliyeti direkt etk
ileyen unsurlardan olduğuna dikkati 
çekerek, şunları kaydetti: "Risk prim
lerini düşürdüğünüz zaman Türkiye, 
dış dünyadan kaynak kullandığında 
çok daha düşük faizlerle, maliyetlerle 
bu kaynağı kullanır hale geliyor. 
Nitekim şu anda hem hazinemizin 
borçlanmalarında hem bankacılık 
sistemimizin hem reel sektörün dış 
dünyadaki borçlanmalarında 
maliyetler aşağıya gelmiş durumda. 
Daha da iyileşmesi lazım. Geldiğimiz 
yer yeterli mi derseniz, tabiiki değil. 
Kredi notlarımızın da artması lazım. 
CDS'in de daha fazla düşmesi lazım. 
Orta Vadeli Program'ımızı kararlı, 
güçlü bir şekilde hayata geçirdikçe 
bütün bu oranlar iyileşmeye devam 
edecektir. Biz yolumuza bakıyoruz. Şu 
not vermiş, vermemiş o kendi bile
cekleri şey. Biz risklerimizi azaltıp, 
bünyemizi sağlamlaştırıp yolumuza 
devam edeceğiz. Diğerleri kendiliğin
den gelir diye inanıyorum. Biraz 
gecikir, aksayabilir, onu bilemem ama 
siz temellerinizi sağlamlaştırdığınız 
sürece er geç bu gelişmeler olur." 

 
Türkiye'nin sonuç odaklı şekilde 

imkanlarını tanıtmak ve ülkeyi cez
betmek için yoğun gayret gösterdik
lerini belirten Yılmaz, şöyle konuştu: 

"Ben inanıyorum ki burada HIT30 gibi 
teşvik programlarımız, Yatırım Taahhütlü 
Avans Kredisi (YTAK) uyguladığımız pro
gramlar çok katkıda bulunacak. Burada yük
sek teknolojiyi, özellikle katma değeri 
yüksek alanları öngörüyoruz. Türkiye'nin 
teknolojik sıçramasına, üretimde ve ihra
catta yüksek teknolojinin payını artırıcı 
yatırımlara özel bir önem veriyoruz. Doğru
dan yatırımların gelmesi biraz daha zaman 
alıyor, portföy gibi değil. O portföy daha hızlı 
gerçekleşiyor ama makro istikrarımızı 
sağlamlaştırdıkça, bu tür özel stratejilerim
izi de hayata geçirdikçe ben inanıyorum ki 
önümüzdeki dönemlerde yükselecektir." 

 
Türkiye'nin 2023 sonu itibarıyla son 20 

yılda 262 milyar dolar uluslararası doğru
dan yatırım çektiği bilgisini veren Yılmaz, 
kendilerinden önceki 20 yılda bu tutarın 15 
milyar dolar olduğunu söyledi. 

 
 "BÜYÜME POTANSİYELİMİZİ 

SÜRDÜRÜLEBİLİR KILMA AÇISINDAN İS
TİHDAM ÇOK KRİTİK" 

 
Yılmaz, istihdamın en önemli ekonomik 

göstergelerden biri olduğuna dikkati çek
erek, "Çünkü hem ekonomik hem sosyal bir 
gösterge. İstihdam sağlıyorsanız hem 
ekonominizin potansiyelini büyütmüş oluy
orsunuz, geleceğe dönük bünyenizi 
güçlendiriyorsunuz hem de bir aileyi, bir 
topluluğu farklı bir refah koşuluna taşımış 
oluyorsunuz. Sosyal refah açısından, gelir 
dağılımı açısından da ekonomik büyüme 
potansiyelimizi sürdürülebilir kılma açısın
dan da istihdam çok kritik ve biz de bunu 
önceliyoruz." dedi. 

 

Son dönemlerde istihdamda ciddi bir artış 
sağladıklarını vurgulayan Yılmaz, şunları 
söyledi: "Dezenflasyon politikaları, riskleri 
düşürücü politikalara ilave olarak 1 milyon 
100 binin üzerinde bir istihdam oluşmuş. 
Bu çok sevindirici. Özellikle gençlerde, 
kadınlarda istihdamın arttığını görüyoruz. 
Bunu daha da geliştirmek istiyoruz. OVP 
döneminde ise yıllık ortalama 758 bin ilave 
istihdam oluşturmayı planlıyoruz. 
Toplamda 2,3 milyon yeni istihdam oluştur
mayı hedefliyoruz. Bunu nasıl yapacağız? 
Bir taraftan büyümeyle, belli oranda ve üre
tim odaklı bir büyümeyle ve ihracatla, diğer 
taraftan yeni çalışma modelleri, daha farklı 
yeni nesil dediğimiz çalışma modellerini 
daha fazla yaygınlaştırarak, eğitim sis
temimiz ve iş gücü piyasamız arasındaki 
örtüşmeyi yine güçlendirici çalışmalarla, 
mesleki eğitimi güçlendirici çalışmalarla, 
bütün bunlarla biz istihdama yine önemli 
katkılarda bulunacağımıza inanıyoruz." 

 
Yılmaz, 2005'te yaklaşık 19 milyonluk isti

hdam olduğunu belirterek, "Bugün 
geldiğimiz noktada 32 milyonun üzerine 
çıkan bir istihdamımız var. Aynı dönemde 
nüfus artışıyla mukayese ederseniz istih
damda çok iyi performans ortaya koyduğu
muzu görmüş olursunuz. Önümüzdeki 
dönemde de KOBİ'leri destekleyerek, bölge
sel kalkınmayı da bir taraftan genç nüfusun 
olduğu bölgelerde, emek yoğun sektörleri 
desteklemeye devam ederek çok boyutlu bir 
şekilde istihdamla ilgili çalışmalarımızı 
sürdüreceğiz. Gençlerin daha üretken hale 
gelmesi, daha fazla ekonomiye katkı sun
ması en temel önceliklerimiz arasında ola
cak." diye konuştu.

Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası tarafından açıklanan 
ödemeler dengesi verilerine göre, 
Türkiye'nin cari işlemler 
hesabında temmuzda 566 milyon 
dolar, altın ve enerji hariç cari 
işlemler hesabında 4 milyar 879 
milyon dolarlık fazla oluştu. 

Böylece Türkiye'nin cari işlemler 
hesabında 2 ay üst üste fazla ver
ildi. Haziran ayında 24 milyar 982 
milyon dolar olan yıllıklandırılmış 
cari açık ise temmuz ayında 19 
milyar 85 milyon dolar indi. 

AA Finans analisti ve ekonomist 
Haluk Bürümcekçi, AA 
muhabirine yaptığı değer
lendirmede, bu yıl küresel 
ekonomik aktivitenin ve özellikle 
Avro Bölgesindeki ekonomik ak
tivitenin ilk yarıda güçlenmesinin 
Türkiye’nin ihracatına destek 
verdiğini belirtti. 

Ayrıca, son dönemde para poli
tikası ve makro ihtiyati poli
tikalarda görülen sıkılaşmanın 
henüz tüketim malı ithalatı üz
erinde sınırlı etkide bulunduğunu 
genel ithalat yavaşlamasının ağır
lıklı olarak ara malı ve yatırım 
malı ithalatı gerilemesinden kay
naklandığının söylenebileceğini 
ifade eden Bürümcekçi, önceki yıl 
cari açığı belirgin yukarı çeken 
altın ve enerji net ithalatının ise 
gerilemesini sürdürdüğünü ak
tardı. 

Geçen yılın aynı dönemine göre, 
net altın ithalatında 10,9 milyar 
dolar ve enerji ithalatında ise 5 
milyar dolar daha az açık verilmiş 
durumda olduğunu dile getiren 
Bürümcekçi, "Dolayısıyla, ilk yedi 
aylık açıkta geçen yılın aynı döne
mine göre gözlenen 25,9 milyar 
dolarlık iyileşmenin yüzde 61 gibi 
önemli bir kısmı bu iki kalemden 
gelmiştir. Cari açıkta daha 
sürdürülebilir bir seyir için iç 
talep kaynaklı büyümenin, para 
politikası, makro ihtiyati poli
tikalar ve ağırlıklı harcama yönlü 
ek mali tedbirlerle daha belirgin 
yavaşlama göstermesi gerekli 
görünmektedir. Bu yönde ilerleme 
sağlanacağı beklentisi doğrul
tusunda, 2024 yılı sonunda cari 
açığın 20 milyar doların altında 
kalmasını bekliyoruz." değer
lendirmesinde bulundu. 

 
Dış ticaret açığının geçen yılın 

belirgin altında olması cari 
dengeyi olumlu etkiledi. 

Bürümcekçi, cari açıkta temmuz 
ayında geçen yıla göre gözlenen 
iyileşmede, dış ticaret açığının 
geçen yılın belirgin altında bulun
masının ana etken olduğunu kay
detti. 

Pariterium Danışmanlık Kuru
cusu Dr. İsmet Demirkol da 
ödemeler dengesinin son 2 ayda 
fazla vermesinde ithalatın ve özel
likle ham madde ithalatının 
yavaşlamasının etkili olduğunu 
belirtti. 

Demirkol, sıkı para politikasının 
devam etmesinin ve ithalatın 
yavaşlamasının yıllıklandırılmış 
cari açığın aşağı çekilmesine katkı 
sağlayabileceğini ifade etti.

Emeklilik sisteminde bir değişiklik 
öngörülmediğini söyleyen Cumhur

başkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 
“Sosyal güvenlik sistemimiz 

değişmeyecek. Esas şemsiyemiz o. 
İkame edici değil, tamamlayıcı adımlar 

atılacak." şeklinde konuştu. 

Uraloğlu, 85 milyonun 
kimlik bilgilerinin 

çalındığını doğruladı: 
Maalesef önlenemedi 

Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu, Bakanlar Toplan
tısı'nın ardından gazeteci
lerin sorusu üzerine veri 
sızıntısı iddialarına açıklık 
getirdi. Uraloğlu, özellikle 
pandemi sürecinde sağlık 
sisteminde yaşanan bir 
siber saldırı sonucu mily
onlarca kişinin kişisel 
sağlık verisinin ele geçir
ildiğini doğruladı. Bakan, 
"Pandemi sürecinde sağlık 
sisteminden bir sızıntı 
yaşandı. O süreçte maalesef 
bu önlenemedi" diyerek id
diaları doğruladı. 

Pandemi döneminde 
Sağlık Bakanlığı’nın siste
minde bir sızıntının yaşandığını belirten 
Uraloğlu, şunları söyledi: 

"Bu pandemi sürecindeki hatırlarsınız, 
sağlık sisteminden bir sızıntıdır. Onun 
haricinde yok. İnsanların güncel verilerinin 
çalındığıyla ilgili bir veri yok. Pandemi 
sürecinde bazı bilgilerin maalesef belli şek
liyle elde edilmiş olduğu doğru. O süreçte o 
maalesef önlenemedi." 

108 milyon vatandaşın T.C. kimlik numarası, 
adresi, cep telefonu numarası gibi kişisel veri

lerinin çalındığı ortaya çıkmıştı. Bilgisayar ko
rsanlarının, ele geçirdikleri verileri “Yenilen
miş TC”, “Adres”, “GSM”, “101m” ve “GSM” 
(ikinci bir dosya) isimli beş farklı Google 
Drive dosyasında topladığı öğrenilmişti. Bilgi 
Teknolojileri ve İletişim Kurumu (BTK), “Bu 
doğrultuda, kritik öneme sahip olduğu iddia 
edilen bazı verilerin sisteminize başarıyla 
yüklendiğini önemle dikkatinize sunarız” 
ifadesiyle Google’a ilgili Drive dosyalarının 
bağlantılarını iletti ve “acil” koduyla “derhal” 
kaldırılmalarını istemişti.

13ISTIKLAL-05.qxp_Layout 1  12.09.2024  16:54  Page 1



613 EYLÜL 2024 CUMAGÜNDEM

OECD'nin son raporu, Türkiye'deki gençlerin eğitim ve istihdam durumuyla ilgili çarpıcı bir tablo ortaya koydu. Rapora göre, ülkemizde 
1824 yaş aralığındaki her üç gençten biri ne okuyor ne de çalışıyor. Bu oran, OECD ülkeleri ortalamasının oldukça üzerinde bulunuyor. 
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Merkez Bağlar ilçesinin Tavşantepe Mahalle
si'nde 21 Ağustos'ta kaybolan ve 8 Eylül'de 
Eğertutmaz Deresi'nde cansız bedenine 
ulaşılan Narin Güran'ın ölümüne ilişkin Di
yarbakır Cumhuriyet Başsavcılığınca yürütülen 
soruşturma sürüyor. 

 
Soruşturma kapsamında gözaltına alınan ar

alarında Narin Güran'ın annesi, babası, iki 
ağabeyi, dört amcası ve tutuklanan amcası 
Salim Güran'ın eşinin de bulunduğu 22 şüphe
linin jandarmadaki işlemleri tamamlandı. 

 
Şüpheliler daha sonra adliyeye sevk edildi. 
 
Tavşantepe Mahallesi'nde 21 Ağustos'ta kay

bolan 8 yaşındaki Narin Güran için arama çalış
ması başlatılmış, Diyarbakır Cumhuriyet 
Başsavcılığınca yürütülen soruşturma kap
samında gözaltına alınan Tavşantepe Mahallesi 
Muhtarı ve aynı zamanda Narin Güran'ın am
cası Salim Güran, 2 Eylül'de çıkarıldığı nöbetçi 
sulh ceza hakimliğince tutuklanmıştı. 

 
Diyarbakır Valisi Murat Zorluoğlu, kaybolan 

Narin Güran'ın 8 Eylül'de kıyafetleriyle Eğertut
maz Deresi kenarında çuval içinde üzeri taşla 
gizlenmiş vaziyette saat 08.45 sıralarında ölü 
bulunduğunu açıklamıştı. Zorluoğlu, "İlk bulgu
lara göre kayıp Narin Güran'ın öldürüldükten 
sonra bir çuvalın içerisine konulup dere ke
narına getirildiği, çuvalla birlikte derenin ke
narında suyun içerisine yerleştirildiği, üzerinin 
ağaç dalları ve taşlarla şüphe uyandırmayacak 
şekilde ve doğal bir görüntü verilerek kap
atıldığı anlaşılmıştır." ifadelerini kullanmıştı. 

 
Soruşturma kapsamında gözaltına alınan 24 

şüpheliden Nevzat Bahtiyar (48) jandarmadaki 
ifadesinde amca Salim Güran'ın kendisinden, 
küçük çocuğun cansız bedenini 200 bin lira 
karşılığında dereye bırakmasını istediğini öne 
sürmüş adliyeye sevk edilmişti. 

 
Çıkarıldığı sulh ceza hakimliğindeki 

ifadesinde amca Salim Güran'ın "Arif'in kızını 
öldürdüm, sen de bu cesedi alıp yok edeceksin. 
Yoksa seni ve aileni öldürürüm." şeklinde ken
disini tehdit ettiğini iddia eden Bahtiyar, 
"Çocuğu kasten öldürmeye iştirak" suçundan 
tutuklanarak cezaevine gönderilmişti. 

 
Gözaltına alınan şüphelilerden mahallede 

imamlık yaptığı öğrenilen bir şüpheli de dün 
jandarmadaki işlemlerin ardından serbest 
bırakılmıştı.

Narin Güran'ın ölümüyle 
ilgili gözaltına alınan 22 

şüpheli adliyede 

Cinsel istismara 
uğramıştı! 2 yaşındaki 

Sıla bebekten kötü haber

Ayşenur Ezgi Eygi'nin babası taziyeleri kabul ediyor 

Salim Güran'ın 5 kez aradığı 
kuzeni konuştu: Sesinde  

tedirginlik veya panik hali yoktu

OECD’den Türkiye raporu: Her 3 
gençten 1'i ne okuyor ne de çalışıyor

Tekirdağ'da cinsel istismara uğrayan 2 yaşındaki 
Sıla bebek ile ilgili olarak Aile ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı, ilk yaptığı açıklamada, bebeğin 
yaşamını yitirdiğini duyurdu ancak birkaç dakika 
sonra yeni bir düzeltme açıklaması yapıldı. Be
beğin entübe durumda olduğu ifade edildi. Soruş
turma kapsamında şu ana kadar bebeğin annesi, 
18 yaşından küçük iki çocuk ve anne B.Y'nin bir
likte yaşadığı kişi ile zanlılardan birinin babası da 
tutuklu bulunuyor. 

Tekirdağ'da şiddet ve istismara uğrayan 2 yaşın
daki Sıla bebek için Aile ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı, ilk açıklamada, bebeğin yaşamını yi
tirdiğini duyurmuştu. 

Ancak yapılan ikinci açıklamada yanlış bilgi ver
ildiği 2 yaşındaki bebeğin entübe edildiği bildirildi. 

 
KARDEŞİ KORUMA ALTINA ALINDI 
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı, olayın ardın

dan şüphelilerin gözaltına alındığını ve bebeğin 
kardeşinin devlet korumasına alındığını açıkladı. 
Bakanlık, dava sürecine müdahil olacaklarını ve 
suçluların en ağır cezayı almasını yakından takip 
edeceklerini belirtti. 

 
BAKANLIK ÖNCE 'ÖLDÜ' DEDİ SONRA 'EN

TÜBE EDİLDİ' DEDİ 
Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamada şu 

ifadelere yer verildi:"Bazı basın yayın organlarında 
“Tekirdağ’da şiddete ve istismara uğrayan 2 yaşın
daki bebek hayatını kaybetti” şeklinde yer alan 
haberlere ilişkin aşağıdaki açıklamanın yapılması 
uygun görülmüştür.Olayın emniyet birimlerine in
tikal etmesiyle birlikte il müdürlüğü ekiplerimiz 
ivedilikle harekete geçmiştir.Olayla ilgili şüpheliler 
emniyet birimleri tarafından gözaltına 
alınmıştır.Hayatını kaybeden çocuğumuzun 
kardeşi devlet koruması altına alınarak 
psikososyal destek çalışmaları 
başlatılmıştır.Bakanlık olarak dava sürecine mü
dahil olarak suçluların EN AĞIR CEZAYI AL
MASININ yakın takipçisi olacağız." 

 
NE OLMUŞTU? 
İki yaşındaki S.Y. bebek darp şüphesiyle hastan

eye yatırılarak yoğun bakıma alınmıştı. 
Hayati tehlikesi süren S.Y. bebeğin cinsel komşu 

olan 12 ve 13 yaşlarındaki çocuklar tarafından is
tismara uğradığı da Adli Tıp raporuyla ortaya çık
mıştı.Olayla ilgili anne, üvey baba ve 3 kişi 
tutuklanmıştı.

Türk Eğitim Derneği (TED) tarafından 
yapılan açıklamaya göre, OECD'nin "Bir 
Bakışta Eğitim" raporundan elde edilen 
veriler, Türkiye'deki eğitim sistemindeki 
önemli sorunlara dikkat çekiyor. Rapora 
göre, ülkemizde eğitimde eşitsizliklerin 
büyük boyutlarda olduğu ve gençlerin 
eğitim ve istihdam fırsatlarına erişiminde 
önemli farklılıklar olduğu ortaya çıktı. Ra
pora göre, 1824 yaş aralığındaki genç
lerin yüzde 33'ü ne eğitimde ne de 
istihdamda yer almıyor. Bu oran, OECD 
ülkeleri ortalaması olan yüzde 13,7'nin 
neredeyse üç katı. 

Açıklamaya göre, Türkiye'de geçen yıl 
itibarıyla 2564 yaş aralığındaki her 2 
yetişkinden birinin en fazla lise mezunu 
olduğu görülürken, 2534 yaş aralığındaki 
genç yetişkinlerin yüzde 30'unun lise 
mezunu olmadığı dikkati çekti. 2016'da 
yüzde 45 olan lise mezunu dahi olmayan
ların oranı 2023'te yüzde 30'a geriledi. 
Türkiye'de, en az bir ebeveyni üniversite 
mezunu olan 2564 yaş aralığındaki 
yetişkinlerin yüzde 81'i, her iki ebeveyni 
de lise mezunu dahi olmayan 2564 yaş 
aralığındaki yetişkinlerin yüzde 18'i 
üniversite mezunu. 

 
1824 YAŞ ARASI HER ÜÇ GENÇTEN 

BİRİ NE EĞİTİMDE NE DE İSTİHDAMDA 
YER ALIYOR 

Ekonomim'in haberine göre, ülkede 18
24 yaş aralığındaki her 3 gençten biri 
(yüzde 31,1) ne eğitimde ne de istih
damda yer alıyor. Bu oran OECD ülkeleri 
ortalamasında yüzde 13,7 olarak kayıtlara 
geçti. Türkiye'de 1824 yaş aralığında ne 
eğitimde ne istihdamda olan kadınların 

oranı yüzde 41,4 iken, erkeklerin oranı 
yüzde 21,4 oldu. OECD ortalamasında ise 
ne eğitimde ne istihdamda olan kadınların 
oranı yüzde 14,4, erkeklerin oranı ise 
yüzde 13,1 olarak hesaplandı. 

 
35 YAŞ ARALIĞINDAKİ ÇOCUKLARIN 

OKUL ÖNCESİ EĞİTİME KATILIM 
ORANI YÜZDE 48 

Türkiye'de 614 yaş aralığında okul
laşma oranı yüzde 98,8 oldu. 35 yaş ar

alığındaki çocukların okul öncesi eğitime 
katılım oranı 2014'ten 2022'ye kadar olan 
sürece kıyasla artarak yüzde 48'e ulaştı. 

Türkiye'de 1519 yaş aralığında eğitime 
katılım oranı yüzde 73 oldu. Bu yaş ar
alığında eğitime katılım oranının en düşük 
olduğu bölgeler yüzde 60,5 ile Kuzeydoğu 
AnadoluDoğu ve yüzde 61,1 ile Güney
doğu AnadoluOrta bölgeleri iken, en yük
sek olduğu bölge yüzde 83,2 ile 
Kuzeydoğu AnadoluBatı bölgesi oldu. 

Türkiye'de ilköğretimden yükseköğre
time kadar öğrenci başına yapılan yıllık 
harcama ortalama 5 bin 425 dolar olarak 
hesaplandı. Bu alanda OECD ülkeleri orta
laması 14 bin 209 dolar olarak kayıtlara 
geçti. 

Türkiye'de öğretmen başına ilkokulda 
18, ortaokulda 14 ve lisede 13 öğrenci 
düştü. Türkiye'de devlet okullarında orta
lama sınıf mevcudu 24, özel okullarda 18 
olarak gerçekleşti.

Diyarbakır'da 8 yaşındaki Narin 
Güran'ın cinayetinin başlatılan 
soruşturmada yeni bir gelişme 
yaşandı. Cinayetten tutuklanan 
amca Salim Güran'ın, olay günü 5 
kez telefonla görüştüğü Antalya'da 
ikamet eden kuzeni Mehmet Şerif 
Güran, ilk kez konuştu. 

 
1 SAAT 16 DAKİKA İÇİNDE 
 5 KEZ KONUŞTULAR 
DHA'da yer alan habere göre amca 

Salim Güran'ın, en son 15.15’te oku
lun güvenlik kamerasına görüntüleri 
yansıyan Narin’in ortadan kay
bolduktan sonra Antalya'daki bir 
cep telefonunu aradığı, 16.43 ile 
17.59 saatleri arasında 1 saat 16 
dakika içinde 5 kez görüştüğü sap
tandı. 

 
GÖRÜŞMELER TOPLAM 
 352 SANİYE SÜRDÜ 
HTS kayıtlarının incelenmesinde 

toplam 352 saniye konuşma 
yapıldığı görüldü. Jandarma, Salim 
Güran'ın aradığı kişinin, Di
yarbakır'da yaşayan amcasının oğlu 
Mehmet Şerif Güran olduğunu, 21 
Ağustos günü Antalya'nın Kemer 
ilçesi Beldibi Mahallesi’ndeki bir 
otelde ailesiyle tatil yaptığını be
lirledi. 

 
"PAMUK TARLAMIN KURT

LANDIĞINI SÖYLEDİ" 

Diyarbakır'da çiftçilikle uğraşan 
Mehmet Şerif Güran, "AntalyaKe
mer'de ailemle tatil yapıyordum. İlk 
aramayı saat 16.43'te yaptı. Köydeki 
pamuk tarlamın kurtlandığını 
söyledi. Saat 16.55'te tarladan fo
toğraf atıp 'İlaçlama yapayım mı?' 
diye sordu. 

 
"SESİNDE PANİK HALİ YOKTU" 
Sesi çok rahattı. Hiçbir titreme ya 

da tedirginlik hissetmedim. Sesinde 
panik hali yoktu. Farklı bir şey de 
söylemedi. Hatta tatilde olduğum 
için 'Tatil nasıl gidiyor?' diye de 
takıldı" ifadelerini kullandı. 

 
"GERÇEĞİ YARGI ORTAYA 

ÇIKARACAK" 
Salim Güran'ın olay günü yolladığı 

fotoğrafları emniyet birimlerine tes
lim ettiğini söyleyen Mehmet Şerif 
Güran, ceset bulunduktan sonra da 
Diyarbakır'a döndüğünü belirtti. 
Güran, "Böyle bir şey yapmasını bek
lemezdim, desem onu korumuş gibi 
oluyor. Köydeki herkese bu tutum 
yüklendi. Gerçeği yargı ortaya 
çıkaracak" dedi. 

 
SALİM'İN AMACI HEDEF  
ŞAŞIRTMAK MI? 
Soruşturma birimlerinin, amcanın 

hedef şaşırtmak için kuzeniyle irt
ibata geçtiği üzerinde durduğu 
bildirildi. 

ABD'de yaşayan ve dün kente gelen 
Mehmet Suat Eygi, Altınkum Ma
hallesi'ndeki baba evinde akrabaları 
ve yakınlarıyla bir araya geldi. 

Evin bahçesinde taziyeleri kabul 
eden Eygi, damadı Pakistan asıllı 
Hamid Mazhar Ali ve ailesi ile de 
görüştü. Didim Kaymakamı Can 
Kazım Kuruca'nın da ziyaret ettiği 
aileye ilçe belediyesi ve Aile ve 
Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü ekip
leri taziye sürecinde destek oluyor. 

Öte yandan evin önünde ulus
lararası basın kuruluşlarının temsil
cileri de canlı yayınlarla gelişmeleri 
aktarıyor. 

 
Eygi'nin annesi Muğla'daki 
 baba evinde 
ABD'den gelen Rabia Birden Eygi, 

yakınları tarafından MilasBodrum 
Havalimanı'ndan alınarak Yatağan 
ilçesindeki baba evine ulaştı. 

Ayakta durmakta güçlük çeken Ey
gi'nin, aile üyeleri tarafından sakin
leştirildiği görüldü. 

Rabia Birden Eygi, gazetecilere, 
konuşmak istemediğini ve herhangi 
bir açıklama yapmayacağını söyledi. 

 
İsrail askerlerinin aktivist 

Ayşenur Ezgi Eygi'yi katletmesi 
İsrail askerleri, işgal altındaki Batı 

Şeria'da barışçıl bir gösteri sırasında 
katılımcıların üzerine ateş açtı. 

Filistinlilere destek amacıyla gös
teriye katılan ve ABD vatandaşlığı da 
bulunan Eygi, başından vurularak 
ağır yaralandı. 

Filistinlilere ait bir hastaneye 

kaldırılan Eygi, tüm müdahalelere 
rağmen kurtarılamadı. 

Eygi, Filistin topraklarının İsrail 
tarafından işgaline karşı barışçıl ve 
sivil yöntemlerle Filistinlilere destek 
veren Uluslararası Dayanışma 
Hareketi gönüllüsü bir insan hakları 
aktivistiydi. 

2003'te İsrail buldozeri tarafından 
ezilerek öldürülen ABD vatandaşı 
Rachel Corrie de aynı harekete men
suptu. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er
doğan, Eygi'nin öldürülmesini lan
etleyerek İsrail'in işlediği insanlığa 
karşı suçların hesabını hukuk 
önünde vermesi için her platformda 
çaba göstermeye devam edecek
lerini belirtmişti. 
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ABD, Ukrayna’nın Rusya içindeki askeri hedefleri vurabilmesi için uzun menzilli silah kullanımına yönelik kısıtlamaları kaldırmaya 
hazırlanıyor. Antony Blinken, Kiev’de yaptığı açıklamada, Washington’ın politikalarını savaşın gidişatına göre uyarlamaya devam ede-

ceğini vurguladı. Kararın resmi olarak duyurulması beklenirken, İngiltere ve ABD, Ukrayna’ya desteğini sürdüreceklerini belirtti.

“It’s economy, stupid” 
 
Bugün 11 Eylül. ABD tarihi için 

önemli bir gün. 
Trump ve Harris New York'ta ikiz 

kulelerin olduğu yerdeki tören 
yerinde el sıkıştı. Her ne kadar dünkü 
tartışma bittiğinde salondan el sıkış
madan çıkmış olasalarda... Tabi kulis 
kısmına geçince oldu mu bilmiyoruz. 

 
Seçime iki ay kala gözler dünkü 

tartışma programındaydı. Vergi poli
tikaları temel odak halk için.  Trump 
üretimi ABD'de yapacak olan şir
ketlere fayda sağlayacak.  

 
Bu hisse senetleri piyasası gibi, 

banka ve enerji sektörü için de 
olumlu mesaj.  

 
Harris ise şirketlere vergiyi arttırıp 

orta sınıfı rahatlatacağını söylüyor.  Şu 
an hala Trump'ın yürürlüğe koyduğu 
vergi düzenlemesi uygulanıyor. 
Bunun süresi 2025'te bitecek. Kongre 
uzatabilir.  

 
İşte bu ortamda Trump dün "Aç 

kalan göçmenler evcil hayvan yiyor" 
ifadelerini kullandı. Bunu doğrulayan 
veri olmasada fiyat artışları tartış
masız milleti bezdirdi.  

 
Bugün Trump karşıtı basına 

bakınca piyasalar eski başkanın 
tartışma performansının ardından 
Wall Street'in Trump'ın sosyal medya 
işini hızla cezalandırdığı yazılıyor. 
Ancak bunlar kısa süreli dalgalan
malar olarak görülebilir. Fakat Trump 
lehine bahisler gevşiyor. 

 
Bitcoin ve Coinbase dahil diğer 

sözde Trump işlemleri Çarşamba 

günü hafif geriledi. Trump Biden ile 
tartıştığı günün ertesi gün bu 
hareketlerin tam tersi olduğu ak
tarılmaktaydı. 

Avrupa'nın yeşil enerji payları 
endeksi, Demokratların ye
nilenebilir enerjiye geçiş için daha 
fazla fon sağlayacağı yönündeki 
spekülasyonlar üzerine yükseldi. 
Trump'ın kazanmasından fayda 

sağlayacağı düşünülen varlıklardaki 
hamleler, konumlandırmanın Harris 
lehine döndüğüne dair bir sinyal 
versede stratejistler fiyat hareketine 
çok fazla yorum yapılmaması 
konusunda uyardı. 

Halkın Tartışmaya tepkisi 
Halkın TrumpHarris tartışmasına 

tepkisi kutuplaşmış durumda. Her 
adayın destekçileri, o adayin perfor
mansını, kendi mevcut siyasi tercih
lerini yansıtacak şekilde olumlu 
değerlendirdi. Trump'ın destekçileri 
genel olarak onun sicilini etkili bir 
şekilde savunduğunu ve Harris'e 
meydan okuduğunu düşünürken, 
Harris'in destekçileri onun politika 
ayrıntılarına ve Trump yönetimine 
yönelik eleştirilere odaklanmasını 
takdir etti.  

 
Genel olarak, tartışma mevcut par

tizan ayrılıkları güçlendirdi ve ka
muoyunda önemli bir değişime yol 
açmadı. Trump savunma pozisy
onunda kaldı. Harris ise kendi poli
tikalarını anlatmaktan çok Trump’a 
saldırdı. Zate Başkan Biden’ın adaylığı 
dönemi de kampanya bu şekilde iler
lemişti.  

 
Anketler 
 
En son verilere göre anketler, aday

lar arasında rekabetçi bir yarış 
olduğunu ve ankete ve coğrafi odağa 
bağlı olarak liderliğe dair popülarite 
sonuçlarında dalgalanmalar 
olduğunu gösteriyor. Genel olarak 
ulusal anketler, Trump ile rakibi Har
ris arasında küçük farkların olduğu 
sıkı bir yarış olduğunu gösteriyor. 
Kampanya ilerledikçe ve yeni etkin

likler ortaya çıktıkça anket verilerinin 
değişebileceğini ve değişebileceğini 
akılda tutmak gerekir. 

 
 
Bu arada Trump'a yönelik suikast 

girişimi biraz hızlı gündemden düştü. 
İlk başta piyasalar hareketlendi, 
hemen ardından Cumhuriyetçi Parti 
kurultayı vardı. Bu bir olay, onu bir 
kurban ve dirençli bir figür olarak 
göstererek tabanını toparlayabildi. 
Ancak bu aynı zamanda güvenlik ve 
istikrarla ilgili incelemelerin ve 
endişelerin artmasına da yol açmış 
olabilir. Seçmenler tarafından nasıl al
gılandığı tartışmalı. 

 
 
Dış Politika ve Türkiye 
 
Trump 3. Dünya savaşı vurgusu 

yaptı. Harris ise “şu anda hiç bir 
çatışma ortamında ABD askeriyok” 
şeklinde ifadeler kullandı. Bu 
ifadelerin gerçekliği sorgulandı. 
Trump’ın genel bir kürtaj yasağı ge
tireceğini söyledi. Trump bunu red
detti. 

 
Rusya’nın kaybetmesi ABD çıkarı 

için en iyisi diyebilir misiniz sorusuna 
Trump “ Savaşın bitmesi ABD çıkarı
nadır” cevabını verdi. 

 
Hangi adayın ABDTürkiye ilişkiler

ine daha faydalı olacağını değer
lendirmek, onların dış politika 
yaklaşımlarını ve Türkiye ile 
geçmişteki etkileşimlerini dikkate al
mayı gerektiriyor. Trump'ın Türkiye 
ile stratejik ittifakları korurken, tartış
malı konularda liderler arası diyalogla 
ilerleyen karmaşık bir ilişkisi var. Yak
laşımı doğrudan müzakereler ve 
bazen de alışılmışın dışında diplo
masi ile karakterize edildi. Rahip 
Brunson konusunda ise ton gerildi.  

 
 Biden ise daha geleneksel bir 

diplomatik yaklaşımla ilerledi ve 
2020 seçimi öncesi Türkiye'deki 
insan hakları sorunlarına ilişkin 

endişelerini dile getirdi. 
 
Sonra süreç diplomatik şekild eil

erledi başkanlığı döneminde. Her iki 
adayın da ilişkileri geliştirmedeki 
etkinliği, Türkiye ile temel konularda 
ilişki kurma konusundaki isteklilik
lerine ve jeopolitik ortamda yön 
bulma yeteneklerine bağlı olacak. 
Harris’in bu konuda bir sicil kaydı ol
mamakla California kaynaklı siyasi 
geçmişi seçmen kitlesi olan Ermeni 
diasporası ile olan bağı gibi hususlar 
ilişkileri gerebilir.  

 
Harris'in demokrat tabanda Arap

Müslüman oylarına yönelik fark 
yaratabilecek bir başlık olan Filistin 
ise çok çok kısa bir başlık olarak kaldı. 
Trump Harris gelirse İsrail diye 
birşey kalmayacağını ancak bunun 
Arapların da ordan silinmesi demek 
olduğunu ifade ettiği. Onu hem israil 
hem Araplardan nefret etmekle 
suçladı.  

 
Musk, Microsoft, Alphabet Bağışları 
 
Son güncellemeler itibarıyla Elon 

Musk’in Donald Trump'ın kampa
nyasına önemli miktarda bağış yap
tığına dair doğrulanmış bir rapor 
bulunmuyor. Musk, daha önce çeşitli 
siyasi görüşlerini dile getirmişti ancak 
Trump'ın kampanyasına kamuya açık 
olarak büyük meblağlar taahhüt 
etmedi. Temmuzda ayda 45 milyon 
Süper Pact’a vereceği söylendi ama 
bunu yalanladı.   

 
Yüksek profilli kişilerin katkıları 

bazen resmi olarak rapor edilene 
kadar spekülatif olabilir. Google ve 
Microsoft çalışanlarının toplam 
bağışları daha önemli rakamlar 
göstermekte Harris kampanyasına 
katkı olarak. Kişilerin yapabileceği 
bağışın zaten sınırı var ama çok 
sayıda şirket çalışanı bu sınıra göre 
bağış yaptığında toplamda daha fazla 
bağış sağlanmış oluyor.

Trump-Harris 
ve piyasalar

SERRA KARAÇAM

Dünyada ne kadar uğursuzluk, ekonomik ve 
siyasi bunalımlar hatta toplumsal ve ahlaksal 
erozyonlar varsa neredeyse tamamının arkasında 
küresel çetelerin izlerini görmekteyiz. Küresel 
çetelerden, şirketlerden konu açıldığı zaman ak
lıma ilk gelen isim, milyarder hayırsever(!) Bill 
Gates oluyor.  

Bill Gates’in şöyle bir özelliği var. Eğer bir 
mesele hakkında uyarılarda bulunuyorsa, o 
uyarılar günün sonunda bir şekilde yaşanmaya 
başlıyor. Yanlış anlaşılmasın Gates’in kâhin 
olduğunu asla iddia etmiyorum. Gates, çevre, 
sağlık, ekonomik, siyasal pek çok konuda dünya 
gündemini yakından hatta önünden takip ediyor. 
Kafa yoruyor ve “bu gezegene nasıl faydalı olu
rum?” analizini yapıyor (!)… 

Son yirmi yıldır adını sıkça duyduğumuz Gates, 
iklim felaketlerinden, pandemilerden ve siber 
saldırılara kadar birçok konuda dünya vatan
daşlarını tedbirli olması konusunda uyararak 
geçirdi. Ancak bunca uyarıya rağmen yeterli ön
lemler alınamamış, uğursuzluk olsa gerek son 20 
yıldır dünyamızdan felaketler eksik olmuyor.  
Covid 19 meselesi bunlardan en taze olanıdır. 

Öngörüleri ile dünyaca ünlü kâhin Nos
tradamus’u kıskandıracak kadar açık görüşlü olan 
Bill GATES, CNBC Make It’e verdiği demeçte yeni 
felaketlerden söz etti ve yine uyarılarda bunundu! 

Milyader Gates çok endişeliymiş, özellikle iki 
konu varmış ki geceleri onu uyutmayacak kadar 
rahatsızlık veriyormuş. 1 numaralı sıkıntısı, büyük 
bir savaşın yaklaşıyor olmasıymış.  

Demeçte; “Günümüz dünyasındaki çok fazla 
huzursuzluk” “büyük bir savaşı” tetikleyebilir 
diyor. Ve hatta “büyük bir savaştan kaçınırsak... o 
zaman, evet, büyük ihtimalle önümüzdeki 25 yıl 
içinde başka bir pandemi olacak.” diyor. 

Bu konularda adım atılmasını ve dünyada huzu
run tesis edilmesini önerip daha sonra ise yeni 
küresel salgına işaret ederek, devletlerin bütçe 
ayırmasını, aşı geliştirmesini öneri/uyarı olarak 
sıralıyor. Koronavirüs salgınından da dersler 
çıkarılması konusunun altını çiziyor… 

Bill Gates’in iyi niyetini bu köşede sorgulayacak 
değilim. Önlem alın diyor, uyarıyorum diyor, sonra 
şaşırmayın bu da nereden çıktı demeyin diyor… 

Çünkü daha önce uyardığı konular zamanla 
gerçekleşmiş biri olarak, dünya insanlarını tedbire 
davet etme konusunda kendini haklı görüyor. 

Devam edelim. 
Bir konuya daha kısaca değineceğim. Bill 

Gates’in endişelerini destekler nitelikte NET
FLİX’ten bir yayın geliyor.  

18 Eylül’de yayınlanacak olan “Sırada Ne Var?” 
adlı belgesel…  

Belgeselin konusu, önümüzdeki yıllarda 
dünyamızda yaşanacak küresel salgın gibi felaket
leri işlemesidir. 

Evet, yazımızın başında belirttiğim meseleyi 
tekrar hatırlatmak istiyorum. 

Bu dünyanın başındaki en büyük huzursuzluk
ların, savaşların, krizlerin, ekonomik buhranların, 
terörizmin, darbelerin, ahlaksızlıkların ve 
nicelerinin müsebbibi bana göre küresel çetel
erdir. Bize insan hakları, demokrasi, özgürlük gibi 
hümaniter yaklaşımlarla gelerek kendilerini ka
mufle eden küreselcilerin derin planıdır aslında 
büyük savaşlar, salgınlar… 

Eğer gerçekten, insan hakları ve huzurlu bir 
dünya istemiş olsalardı, bugün başta İsrail’in zul
münü çoktan durdururlardı… 

Bill Gates’in 
“Büyük Savaş” 
Korkusu

CEMAL DURUK

ABD'den savaşın seyrini değiştirecek 
hamle: Ukrayna Rusya'yı uzun  

menzilli füzelerle vuracak

ABD Dışişleri Bakanı Antony 
Blinken, Ukrayna'nın Batı'dan 
temin ettiği uzun menzilli 
silahları Rusya içinde kullan
masına yönelik kısıtlamaların 
kaldırılacağına dair en güçlü 
işaretini verdi. ABD'nin, Ukray
na'nın stratejik askeri hedefleri 
vurabilmesi için uzun menzilli 
silah kullanımına izin verme 
kararı alındığı, ancak bunun 
henüz resmi olarak açıklan
madığı belirtiliyor. 

Blinken, İngiltere Dışişleri 
Bakanı David Lammy ile bir
likte Ukrayna’nın başkenti 
Kiev’de Ukrayna Devlet 
Başkanı Volodimir Zelenskiy 
ile yaptığı görüşmede, ABD’nin 
Ukrayna’daki savaşın 
gidişatına göre politikasını 
sürekli olarak uyarladığını vur
guladı. Blinken, "Bu politikayı 
uygulamaya devam edeceğiz" 
dedi. 
İngiltere Dışişleri Bakanı 

Lammy de yaptığı açıklamada, 
İran’ın Rusya’ya balistik füzeler 
göndermesinin stratejik 
düşünceleri değiştirdiğini be
lirtti ve bunun “önemli ve 
tehlikeli bir tırmanış” 
olduğunu söyledi. Lammy, 
Rusya'nın İran ve Kuzey Kore 
ile yeni bir ittifak kurduğunu 
ifade ederken, Çin'e bu "asi 
gruba" katılmama çağrısında 
bulundu. 

 
UKRAYNA’NIN RUSYA 

İÇİNDE HEDEF VURMASINA 
İZİN VERİLEBİLİR 
İngiltere hükümet kay

naklarına göre, Ukrayna’ya ver
ilen Storm Shadow seyir 
füzelerinin Rusya içindeki 
hedeflerde kullanılmasına izin 
verme kararı alındı. Ancak bu 
kararın, İngiltere Başbakanı 
Keir Starmer’ın ABD Başkanı 
Joe Biden ile Washington 
DC’deki görüşmesi sırasında 
açıklanması beklenmiyor. 

Starmer ve Biden’ın yapacağı 
görüşmelerde, Ukrayna’daki 
savaşın nasıl sona erdirileceği 
konusunda stratejik bir yak
laşım izleneceği, ancak belirli 
silah sistemlerine yoğun bir 
odaklanma olmayacağı ifade 
ediliyor. 

Kiev’deki görüşmenin, ABD 
ve İngiltere’nin Ukrayna’nın 
uzun menzilli füze kullanımına 
ilişkin olumlu bir karar 
verdiğinin göstergesi olduğu 
belirtiliyor. Ancak, bu konunun 
provokatif bulunabileceği için 
resmi bir açıklama yapıl
masının planlanmadığı 
kaydedildi. 

 
UKRAYNA'DAN UZUN MEN

ZİLLİ SİLAHLAR İÇİN ISRAR 
Ukrayna uzun süredir Batı’

dan aldığı silahlarla Rusya için
deki askeri havaalanları, füze 
fırlatma rampaları ve komuta 
merkezlerini vurmak için izin 
talep ediyordu. Ukrayna Devlet 

Başkanı Zelenskiy, daha önce 
ABD’nin bu konuda kararsız 
davranmasının ve adım at
makta gecikmesinin Ukray
na’da can kayıplarına neden 
olduğunu söylemişti. Zelenskiy, 
Rusya'nın yalnızca güçten an
ladığını belirterek ABD’ye 
Ukrayna'ya daha fazla güven 
duyması gerektiğini vurgu
lamıştı. 

Blinken ve Lammy, Kiev’e 
Polonya’dan gece tren yolcu
luğuyla gelerek Zelenskiy ile 
görüşmeler yaptı. Blinken, yap
tığı açıklamada İngiltere ve AB
D’nin Ukrayna’nın başarısı ve 
zaferi konusunda kararlı 
olduğunu belirtti. 

 
ABD VE İNGİLTERE'DEN 

DESTEK MESAJLARI 
Lammy, İngiltere’nin Ukray

na’ya verdiği desteğin uzun 
vadeli bir “yüz yıllık ortaklık” 
olduğunu ve bu çerçevede 
Ukrayna’ya yeni bir askeri 
yardım paketi sunulacağını be
lirtti. Bu pakette Brimstone 
füzeleri ve AS90 kendinden 
tahrikli toplar yer alıyor. 

Ukraynalı yetkililer, ABD ve 
İngiltere'nin uzun menzilli füze 
kullanımına yönelik itirazlarını 
kaldırmalarını umutla bekliyor. 
Ukrayna Milletvekili Kira 
Rudik, "Umarım Rusya'ya karşı 
Atacms füzelerini kullan
mamıza izin veren o uzun za
mandır beklenen kararı 

duyarız" dedi. 
 
ABD’li bazı senatörler, 

Ukrayna'nın zafer kazan
abilmesi için Biden yöneti
minin uzun menzilli silahların 
kullanımına yönelik kısıtla
maları kaldırmasını talep 
ediyor. Senatörler, Batı’nın 
Ukrayna’ya sağlayacağı 

sofistike silahların savaşın 
gidişatını değiştirebileceğini 
belirtiyor. 

Rusya Dışişleri Bakan 
Yardımcısı Sergey Ryabkov ise 
yaptığı açıklamada, Rusya'nın 
yeni Atacms füze teslimatlarını 
imha edeceğini söyledi.

Rusya: Ukrayna'nın eylemleri 
nükleer felakete yol açabilir 
Lavrov, başkent Mosko

va'da yabancı misyon 
temsilcileriyle yaptığı 
toplantıda, gündemdeki 
konulara dair açıkla
malarda bulundu. 

Rosatom, Zaporijya 
NGS'ye yönelik saldırı ne
deniyle UAEA'ya çağrıda 
bulundu 

Rusya ile Ukrayna'nın 
Kursk'ta çatışmasıyla gö
zler tekrar orduların kap
asitelerine çevrildi 

Rosatom Genel Müdürü 
Likhachev, Kursk NGS 
etrafında saldırıların 
sürdüğünü söyledi 

Ukrayna ordusunun 
ağustos başında Rus 
toprağı Kursk bölgesine 
girdiğini hatırlatan 
Lavrov, bu dönemde Rus 
sivil unsurlarına yönelik 
saldırıların arttığını be
lirtti. Rus ordusunun hali
hazırda Ukrayna 
birliklerini Kursk böl
gesinden atmaya devam 
ettiğini söyleyen Lavrov, 
Kursk Nükleer Güç 
Santrali'ndeki (NGS) du
ruma değinerek, "Kursk 
NGS'nin etrafındaki 
durum çok gergin." diye 
konuştu. 

Lavrov, Ukrayna or
dusunun Zaporijya nük
leer santraline de 
saldırılar düzenlediğini 
anımsatarak, şöyle devam 
etti: 

"Ukrayna Silahlı 
Kuvvetlerinin 11 Ağus
tos'ta saldırı düzenlemesi 
sonucu burada yangın 
çıktı. Yangında santralin 
iki soğutma kulesinden 
biri hasar gördü. Bu ciddi 
bir durum. Batı bu du
ruma önem vermedi. Elin
deki kuklaların eylemleri, 
Çernobil gibi nükleer fe
lakete yol açabilir. Bundan 
öncelikle Avrupa zarar 
görür." 

 
"Batı, Ukrayna'nın 

eylemlerini destekliyor" 
Batı'yı Ukrayna'nın 

eylemlerine destek ver
mekle suçlayan Lavrov, 
NATO'nun Ukrayna'ya 
uzun menzilli silahlar 
sağladığını, askeri uzay is
tihbarat verilerini ak
tardığını, Rusya'daki 
altyapı tesislerine 
saldırıları koordine et
tiğini söyledi. 

 
Lavrov, Ukrayna'nın 

Rus topraklarındaki un
surlara uzun menzilli 

silahlarla saldırmasına 
yönelik kısıtlamaların 
Batılı ülkelerce kaldırıl
ması ihtimalini de değer
lendirerek, "Bu konudaki 
kararın çoktan alındığın
dan şüphemiz yok. Ancak 
bu kararı güzel şekilde ka
muoyuna sunmaya 
çalışıyorlar." şeklinde 
konuştu. 

Ukrayna istihbaratının, 
Rusya'da terör eylemleri 
düzenlemek için terör 
örgütlerini kullandığını 
ileri süren Lavrov, 
"Ukrayna istihbarat tem
silcilerinin Heyet Tahrir 
Şam militanlarını yan
larına çekmek için 
Suriye'nin İdlib kentinde 
bulunduğuna dair bil
gilere sahibiz. Bunları 
planladıkları operasyon
larda kullanmak istiyor
lar." dedi. 

 
Bakan Lavrov, 

Rusya'nın Ukrayna 
krizinin siyasi diplomatik 
yollarla çözümünden 
yana olduğunu, "dürüst 
diplomasiye hazır olun
duğunu görmediklerini" 
söyledi.
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Mardin'de yaşayan 2 metre 51santimetre boyu ile "dünyanın enuzun boylu adamı" ünvanını koruyanSultan Kösen, Birleşik Arap Emirlik-leri'nin (BAE) Dubai kentine gitmeyehazırlanıyor.Derik ilçesine bağlı Dede köyün-de yaşamını sürdüren, boyunun yanısıra 27,5 santimetre uzunluğundakiel ve 36,5 santimetrelik ayaklarıylada 2009'da Guinness Rekorlar Kita-bı'na giren ve rekoru 15 yıldır kim-seye kaptırmayan dev adam Kösen,ülkesini dünyanın farklı yerlerindegururla temsil ediyor.Şimdiye kadar 128 ülkeye 500'üaşkın ziyaret gerçekleştiren Kösen,13 Eylül'de Dubai'de olacak.Seyahat öncesi hazırlıklarını ya-pan Kösen, 828 metre yüksekliğe sa-hip 160 katlı dünyanın en yüksekgökdeleni ve BAE'nin sembol binasıBurc Halife'yi ziyaret edecek.
"Dubai'de çöl safarisi yap-
mak istiyorum"Dev adam Sultan Kösen, AA mu-habirine, boyunun yanı sıra el veayaklarının ölçüsüyle de "dünyanınyaşayan en uzun insanı" ünvanınıkorumanın mutluluğunu yaşadığınısöyledi.Bugüne kadar 128 ülkeye gittiği-ni, 15 yıldır rekorunu koruduğunubelirten Kösen, şunları kaydetti:"İnşallah 20 senemizi de kutlarız.Gittiğimiz her yerde gururla anlışanlı bayrağımızı yanımızda götürü-yoruz. Orada dalgalandırıyoruz. Ül-kemizi temsil ediyoruz, kültürlerimi-zi tanıtıyoruz. İnşallah Dubai'de deülkemizi tanıtma gururunu yaşarız."Gittiği her ülkede yaptığı gibi Du-bai'de de insanları Türkiye ve Mar-din'de davet edeceğini anlatan Kö-sen, "Dubai'de çöl safarisi de yap-mak istiyorum. Araca sığabilirseminşallah orada güzel anılarım olur.Dünyanın en yüksek binası Burc Ha-life'ye de gideceğim. İnsanları Türki-ye'ye davet edeceğim." diye konuştu.Rekorunu kimseye kaptırmak is-temediğini ifade eden Kösen, "Dün-yanın en yüksek binasında da bumesajı vermek istiyoruz." dedi.
"Orada Sultan'ı farklı bir
profilde görecekler"Kösen'in menajeri ve tercümanıMehmet Veysi Bora da Kösen'in se-yahat ettiği bütün ülkelerde büyükbir ilgiyle karşılaştığını söyledi.Dubai'ye gitmenin heyecanını ya-şadıklarını ifade eden Bora, şöyle ko-nuştu:"13-20 Eylül'de Dubai'de olaca-ğız. Orada çeşitli ziyaretlerimiz ola-cak. Hem tatil hem de görüşmemizgereken projeler var. Dünyanın enuzun binası olan Burc Halife önündedurup dünyanın en uzununun Sultanolduğunu bir kez daha kamuoyuylapaylaşmak istiyoruz. Diğer ülkeleregöre Dubai'de farklı bir konsept ya-şayacağız. Oraya giderken onlardanbiri gibi yaşamak istiyoruz. OradaSultan'ı biraz daha farklı bir profildegörecekler. Hazırlıklarımız sürüyor."

"Dünyanın en 
uzun adamı" Sultan

Dubai yolcusu

Tarihi Somuncu Baba su 
değirmeni açılışa hazırlanıyor

14. yüzyılda inşa edilen ve asır-lardır vakıf mülkü olarak yöre halkı-na hizmet veren değirmen, Es-Sey-yid Osman Hulusi Efendi Vakfınınbaşlattığı çalışmayla yeniden resto-re edildi.Vakfın Genel Müdürü AbdullahSüren, gazetecilere yaptığı açıkla-mada, Şeyh Hamid-i Veli vakfiyesin-de 600 yılı aşkın süre insanlığa hiz-met eden su değirmeninin, aynı ge-lenek ve inançla kısa sürede yeni-den hizmet vermeye başlayacağını

söyledi.Osmanlı fermanlarında yer alanve 1970’lere kadar buğday öğütensu değirmeninin zamanla yıkılarakkullanılamaz hale geldiğini anlatanSüren, şunları kaydetti:"Somuncu Baba hazretlerininvakfiyesindeki değirmenin imarıiçin geçtiğimiz yıl sıfırdan tadilatçalışmasına başladık. Mimar ve mü-hendislerimizin aslına uygun hazır-ladığı projeyi tamamladık. Bir za-manlar hoş bir seda ile bereketli

buğdayları yöre halkının sofralarınaulaştıran değirmenin mimarisindedoğal Darende taşı kullanıldı. Tavanlambrileri, pencereleri ve kuşakkaplamaları ahşaptan yapıldı. Ze-min döşemeleri ise doğal andezitkaplama olacak şekilde planlandı."
“600 yıllık kültürün devam
etmesini istiyoruz”Süren, Şeyh Hamid-i Veli'nin anı-sını yaşatmak ve 600 yıllık kültürelhizmeti tekrar halkın istifadesine

sunmak için çalıştıklarını anlatarak,şu bilgileri verdi:"Değirmen, Kayseri-Malatyakara yolu Tohma Çayı kenarında bu-lunuyor. İçerisinde odun ateşindenekmek fırını ve kafe olacak. Dut ağa-cından büyük bir su çarkının da ola-cağı değirmen, proje kapsamındakendi elektriğini kendi üretebilecek.Değirmen, yöre halkının yanı sırayolcular için önemli konaklamanoktası olarak misafirlerini konukedecek."

Sivas’ın Gürün ilçesinde atıl durumdaki Şeyh Hamid-i Veli'nin (Somuncu Baba)tarihi su değirmeni, aslına uygun restore edilerek eski görkemine kavuşturuldu.

Hastane duvarları kadınların 
fırça darbeleriyle renklendi

Konya'daki Gökgöl kurudu
Konya'nın Kulu ilçesinde 55 yılönce su taşkınlarını önlemek içinyapılan, 50 hektar alanıyla tatlı sukuşlarının uğrak yeri olan Gökgöltamamen kurudu.İlçenin 24 kilometre batısındaTuz Gölü Havzası içinde yer alantatlı su gölü, 1996'da sit alanı ilanedildi.Yer altı suları, küçük dereler veTuz Gölü'nü de besleyen SamsamDeresi'nden beslenen Gökgöl, 50hektarlık alanıyla birçok göçmenkuşun üreme alanıydı.Geçen yıl büyük ölçüde suları çe-kilen bu yıl da tamamen kuruyangölü kuşlar terk etti.Mahalle sakinlerinden 63 yaşın-daki Hasan Gölcük, AA muhabirine1969'da su taşkınını önlemek ama-cıyla yapılan setle Gökgöl'ün oluştu-ğunu anlattı.Gölcük, "Samsam Gölü dolup taş-tığı için evlere zarar vermeye başla-yınca 1969'da Devlet Su İşleri kanal

açtı ve suyun önüne Kozanlı Beledi-yesi bent yaparak Gökgöl'ü ortayaçıkardı. 1970'ten 2023'e kadar suvardı. Bu yıl da çiftçiler tarafındansuyun kesilmesi ve iklim değişikliğinedeniyle göl tamamen kurudu. Gölartık beslenmemeye başladı. Tabiatcanlılığı kalmadı." dedi.Gölde geçmişte 185 çeşit kuştürü olduğunu dile getiren Gölcük,gölün balık çeşitliliği açısından dazengin olduğunu söyledi.Gölcük, zaman zaman balık tut-mak için göle geldiğini dile getire-rek, "Kuş gözlemcileri aylarca kalı-yorlardı, kuşlarla ilgili çok çalışma-lar vardı. Gökgöl'ün kuruması TuzGölü'ne zarar verir çünkü Tuz Gö-lü'nü besliyordu. Artık Gökgöl'ügörmek istemiyorum, o manzarayaiçim acıyor. Biz balık tutmaya gider-dik, piknik yapardık. Kozanlı dışın-dan insanlar pikniğe gelirdi, Kayse-ri'den bile gelen vardı." diye konuş-tu.

Karadeniz Teknik Üniversi-tesi Farabi Hastanesi Başhekimli-ğinin öncülüğünde Akademi Kül-tür Sanat Kadın Girişimi Koopera-tifi üyesi kadınlar, hastane duvar-larını tuval olarak kullanıp kori-dorlara renk katıyor.Karadeniz Teknik Üniversitesi(KTÜ) Farabi Hastanesi'nin du-varları, kadınların fırça darbele-riyle rengarenk oldu.KTÜ Farabi Hastanesi Başhe-kimliğince hastane koridorlarınıngüzelleştirilmesine yönelik hazır-lanan proje kapsamında, AkademiKültür Sanat Kadın Girişimi Koo-peratifi üyesi 5 kadın bir araya ge-lerek çalışma başlattı.Hastane duvarlarını güzelleş-tirmek için kolları sıvayan kadın-lar, pediatri polikliniklerinin oldu-ğu noktalara sevilen çizgi film ka-rakterlerini, iç koridor duvarları-na ise Selçuklu ve Osmanlı halı ki-lim motifleri ile geometrik şekille-ri resmetti. KTÜ Farabi Hastanesi

Başhekimi Prof. Dr. Celal Tekin-baş, AA muhabirine, hastaneyi gü-zelleştirmek için çalıştıklarınısöyledi. Bu yönde proje hazırla-dıklarını belirten Tekinbaş, "İn-sanların sadece hastalıklarıylabaş başa kalacağı bir ortam değil,aynı zamanda baktıklarında, gör-düklerinde, kafasını çevirdiğindebiraz içinde olumlu duyguları, his-leri, arzuları, istekleri, güzellikleridüşüneceği, hayal edeceği bir or-tam oluşturmaya gayret ediyoruz.Koridorları bu şekilde değiştiriyo-ruz." diye konuştu.Tekinbaş, koridorlara farklı fi-gürler işlendiğine dikkati çekerek,"Arkadaşlarımız çalışıyor. Hedefi-miz insanları olumlu düşünceleri-ni artıracak şekilde motive edebil-mek. Aldığımız geri dönüşler debunun böyle olduğunu gösteriyor.Bu da bizi daha fazla motive edi-yor. İnşallah sağlıklı, uzun, mutlugünlerde hep beraber olmak di-leklerimizle." ifadesini kullandı.
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hayKo Cepkin, "İstanbul NightFlight An Epic Symphony konserleri"kapsamında, Ankara Cermodern'desanatseverlerle buluştu.Konserleri, sahne şovları, albümçalışmaları ve projelerine ilişkin, AAmuhabirine açıklamalarda bulunanmüzisyen, son yıllarda birçok konserprogramının yanı sıra senfoni orkes-trası eşliğindeki "An Epic Symphony"konseptiyle de sevenleriyle buluştu-ğunu söyledi.An Epic Symphony projesini2017'den bu yana yürüttüklerini be-lirten Cepkin, "Bu yıl 25 Eylül'de İs-tanbul'da yapacağımız konserle AnEpic Symphony turnesine veda ede-ceğiz. 2025 yılı itibarıyla daha farklıbir senfoni turnesiyle sevenlerimizinkarşısına çıkmayı hedefliyoruz. Uzunzamandır Anadolu'daki illerimize gi-demiyoruz. Sahnesi ve kültür mer-kezleri uygun olan şehirlerimizeulaşmaya çalışıyoruz. Bu da tahmini-mize göre 1 yıl sürecek ve 60'a yakınsenfoni konseri yapacağız." dedi.
"Seyircimizin gözünde yıllan-
dıkça daha da kıymetli bir
hale geldik"20 yıla yaklaşan müzik kariyeri-nin başından bu yana adım adım iler-lemeyi tercih ettiğini anlatan Cepkin,bu stratejiyi bugüne kadar sürdür-mekten de memnun olduğunu belirt-ti. Geçmiş yıllarda popüler kültüriçerisinde yerlerinin az olduğunusöyleyen Cepkin, "Kendimize 'yavaşyavaş gidelim, yıllara yayalım ve üze-rinden 20 yıl geçtikten sonra da pro-jemiz hala ayakta durabilsin' dedik.Şu anda da seyircimizin sıkıldığı birproje değiliz. Üzerinden 20 yıl geçse

de seyircimizin gözünde yıllandıkçadaha da kıymetli bir hale geldik. Busebeple son 10 yılımız seyircimizledolu dolu geçiyor. Bu sistemle ilerle-yerek yine aynı kalabalıklarla proje-nin sonuna kadar gideceğiz inşallah."ifadelerini kullandı.
"Taklit edilemeyecek tek şey
o" Müzisyen Cepkin, sahnede kullan-dıkları ürünlerin popüler hale geldi-ğini aktararak, bu ürünlerin dikkatlikullanılması gerektiğini belirtti. Cep-kin, "Biz sahnede kullandığımızürünleri özellikle seçiyor ve bunlarınoperatörleriyle çalışıyoruz. Bazılarıyan ürünler kullanmaya başlayıpfarklı yerlerde kazalara sebebiyet ve-riyorlar. Bunu yapmalarını istemiyo-ruz." diye konuştu.Sahne şovu ve performanslarının20 yıllık serüven içerisinde şekillen-diğini aktaran Cepkin, her zaman im-kanları daha da artırmaya çalışarakve risk alarak bu hale geldiğini söyle-di. Bu süreçte Türkiye'deki sahnekültürüne dokunduklarını ifade edenCepkin, "20 yıllık serüvenimizde

mevcutta olanın maksimumunu kul-lanarak yapabileceğimizin en iyisiniseyircimize sunmaya çalışıyoruz. Engüvendiğimiz şey müziğimiz ve hac-mimiz, taklit edilemeyecek tek şey o."dedi.
"Neyi hayal ettiysem gerçek-
leştirdim"Cepkin, bu zamana kadar kariye-rinde hayalini kurduğu birçok şeyihayata geçirdiğini belirterek, şöylekonuştu: "İlk çıktığım günden beriplastik makyajlı ve dekorlu konseryaptım. Paraşütle sahneye indim,öyle konsere başladım. Stadyum kon-serleri yaptım. Özellikle bir Beşiktaşlıolarak İnönü Stadı'nda iki kez sahnealmış olmak benim için gurur kayna-ğı. Bunlar hayallerimdi, hepsini yap-tım. Eksik kalan bir şey olduğunu dü-şünmüyorum. Tiyatro manasında daJekyll & Hyde müzikaliyle sahneyeçıktım, ödüllerimi aldım. Yine yenibir oyunla insanların karşısına çıka-cağım. Yani neyi hayal ettiysem ger-çekleştirdim." ifadelerini kullandı.Cepkin, akıllara kazınan 33 şarkı-sını ve 3 yeni parçasını seslendirdiğiİstanbul Beşiktaş Tüpraş Stadyu-

mu'ndaki konserinin, sosyal mecra-larda ve müzik platformlarında ya-yınlanacak kaydı üzerinde çalışmala-rın sürdüğünü bildirdi.Kariyerinin başından bu yana ses-lendirdiği şarkıların güncel konserkayıtlarının yer aldığı proje çalışma-ları hakkında bilgi veren Cepkin, şun-ları kaydetti:"Stadyum benim için bir araçoldu. Hem görsel, hem de ses açısın-dan iyi bir platform olarak gördüm.Onu da yüzde 100 hakkını vererek eniyi şekilde kullandım. Bunu da bu yı-lın içerisinde bitirmeye çalışacağım.'Çok Beklersiniz', 'Çok Yorgunum' ve'Ahval' şarkıları da stadyum kayıtla-rıyla beraber çıkacak. Stadyumla be-raber hepsi hem stüdyo hem de gö-rüntülü konser kaydı olarak yayınla-nacak. Bizim en güvendiğimiz ve gu-rur duyduğumuz şey konser halimiz-dir. Şarkının esas hali bana göre herzaman konserdedir. Bu sebeple be-nim konser halimi sunuyor olmambu işin en önemli kısmı. Yani konser-de söylediğim toplam 36 şarkı ve bo-nuslarıyla birlikte ortaya hem görün-tü hem de stüdyo kaydı olarak yüklübir kayıt çıkacak."
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ÇanKırı'da bu yıl yürütülenkazı çalışmalarında yaklaşık 9 mil-yon yıl önce yaşamış bir file ait ke-mikler bulundu.Çankırı-Yapraklı kara yolundaki"Çorakyerler Omurgalı Fosil Lokali-tesi"nde kazı çalışmaları 27 yıldırsürüyor.Ankara Üniversitesi Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi Antropoloji Bö-lümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. AylaSevim Erol başkanlığında yapılankazı çalışmalarında bugüne kadaratların atalarına ait dört tür, fillerinatalarına ait iki tür, zürafaların ata-larına ait dört tür, kılıç dişli kedigil-ler, su samurları, oklu kirpiler, ayı-lar, domuzgiller gibi 43 farklı türeait 4 bin 320 numaralı fosil (bütüneyakın) bulunurken, bir o kadar danumarasız fosil bulundu.Bu yıl temmuz ayının ilk hafta-sında başlayan çalışmalar kapsa-mında fillerin atalarına ait yaklaşık9 milyon yıllık kemikler bulundu ay-rıca birçok kalıntıya ulaşıldı.
"Çorakyerler'de fillerin atala-
rına ait iki farklı tür var"Prof. Dr. Sevim Erol, AA muhabi-rine, Çorakyerler'in bir omurgalı fo-sil yatağı olduğunu, küçük ve büyükomurgalılara ait birçok iskelet bö-lümlerinin bulunduğunu söyledi.Şimdiye kadar yaptıkları çalış-malar kapsamında bölgede 43 farklıtüre ait fosiller bulduklarını hatırla-tan Sevim Erol, "Şu anda kazılanalanda bir filin üst kol kemikleri ileayak kemikleri çıkarılıyor. Dahadoğrusu üst kol kemiği çıkarıldı. Busene çok sayıda fil iskeletleri bul-duk. Çorakyerler'de fillerin ataları-na ait iki farklı tür var. Bir tanesidaha iri 'konobelodon' cinsinin birtürü, daha ufak olan diğeri ise'choerolophodon' cinsine ait ikincibir tür. Şu anda çıkarılan iri fil türü-ne ait üst kol kemiği." dedi.Kazı sezonunun sonuna doğruyaklaştıklarını belirten Sevim Erol,şunları kaydetti:"Bu alanın tarihi önce 8 milyonolarak yayınlanmıştı ancak her ge-çen gün çıkan yeni türlerin bazı pi-rimitif (az gelişmiş) özelliklerinebakarak yani son yıllarda çıkardığı-mız fosillerin özelliklerine bakarak9 milyona kadar giden örneklerimi-zin olduğunu anlamış bulunuyoruz.Çorakyerler'de daha önceki yıllardauzmanlarımız tarafından mikro vemakro omurgalıların karşılaştırmalıanalizleriyle tarihlendirmesi yapıl-dı."Pro. Dr. Sevim Erol, gelecek yılİspanya'dan bir Türk tarihlendirmeuzmanının bölgede uranyum-potas-yum tarihlendirmesi yapacağını, buçalışmayla Çorakyerler'in daha de-taylı tarihlendirmesinin yapılmışolacağını sözlerine ekledi.

Çankırı'da fillerin
atalarına ait 

yaklaşık 9 milyon
yıllık kemikler 

bulundu
Türk rock müziğininönde gelen isimlerin-den Hayko Cepkin,20 yıla yaklaşan mü-zik kariyerinde üret-tiği 36 şarkıyı tek al-bümde toplayacak.

Hayko Cepkin, 20 yıllık 
müzik kariyerini bir 
projeye sığdıracak

Tanrıça Hekate'nin
tapınağı ayağa

kaldırılıyor
KlasiK mitolojide "yol ağızla-rının, kapıların, gecenin, büyünün,cadılığın ve hayaletlerin tanrıçası"olarak kabul edilen Hekate'yeadanmış Muğla'nın Yatağan ilçe-sindeki 2 bin 100 yıllık tapınakayağa kaldırılıyor.Pagan inanışının merkezi ka-bul edilen 3 bin yıllık Lagina He-kate Kutsal Alanında bulunan La-gina Hekate Tapınağı'nda yürütü-len çalışmalarda, tapınağın enkutsal yeri olan naos ve bununçevresindeki sütun sırasının üstyapısına ait bloklar yeniden kuru-luyor.Stratonikeia ve Lagina KazıHeyeti Başkanı Prof. Dr. Bilal Sö-ğüt, AA muhabirine, Lagina'da 12ay kazı, restorasyon ve çizim çalış-malarını sürdürdüklerini söyledi.Lagina'nın, yaklaşık 8,5 kilo-metre uzağındaki StratonikeiaAntik Kenti'nin iki dini merkezin-den biri olduğunu belirten Söğüt,antik dönemin önemli tanrıçala-rından Hekate adına yapılan tapı-nağın Lagina'da olmasının kutsalalanı daha da önemli kıldığını dilegetirdi.Bu yılki çalışmaların kutsalalanda sürdürüldüğünü aktaranSöğüt, Lagina'nın antik döneminen önemli merkezlerinden birisiolduğunu vurguladı.

Fatih Belediyesi tarafındanSanat Sokağı'nda kurulan Sahaf-lar Çarşısı, kitap tutkunlarınanadide eserleri, orijinal baskıla-rı ve ilk baskı kitapları bulmafırsatı sunuyor.Fatih Belediye binasının he-men yan sokağında gerçekleşti-rilen etkinlik, 15 Eylül'e kadarkitapseverleri konuk edecek.Etkinliğe katılan sahaflardanAltan Akkuş, Cevat Besi ve Yu-suf Başder, sahaflık geleneğiningeçmişten bugüne geçirdiği de-ğişimini ve etkinliğe olan ilgi vebeklentilerini AA muhabirineanlattı.
"Önemli olan müşterinin
istediği kitabı bulmak de-
ğil"Aheste Sahaf'ın sahibi AltanAkkuş, 2002'de emekli olduktansonra sahaflığa başladığını belirte-rek, "Büyük fuarlara katıldım. Bü-yük sahaflarda çalıştım. Günümüz-deki en büyük problem sahaflarıngelirinin az, giderinin çok olması-dır. Bu da kiralardan kaynaklanı-yor. Bu yüzden sahafların çoğu,merkezi yerlerdeki dükkanını ka-

patıp, evinde, internette bu işiyapmaya çalışıyor. Bu da müşteriilişkilerini olumsuz etkiliyor." dedi.Belediyelerin yer tahsis edereksahaf etkinlikleri yapmasının öne-mini vurgulayan Akkuş, her sene4-5 festivale katılabildiğini söyle-di. Akkuş, kitap maliyetlerininyükselmesinin sahaflara yönelimiartırdığını aktararak, şu bilgileri

verdi:"Sahaflıkta önemli olan müşte-rinin istediği kitabı bulmak değil,aradığı kitaba benzer, belki dahaçok bilgi içeren diğer kitapları gös-terip ona yardımcı olmak. İnternetsatışıyla bu ortadan kalkıyor. Bü-tün araştırmacı ve akademisyen-ler, sahafların ellerindeki o eski ki-taplardan faydalanıyor."

Sanat Sokağı'ndaki Sahaflar
Çarşısı, 15 Eylül'e kadar 

ziyaretçilerini ağırlayacak
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İstanbul Büyükşehir Belediyesi işti
raklerinden Kültür AŞ, şehrin nabzını 
tutan etkinliklerine 1415 Eylül tarih
lerinde Müze Gazhane’de ev sahipliği 
yapacağı lezzetli ve tutku dolu bir zir
veyle devam ediyor. Dünyanın her 
noktasında, her kültürde ve her 
damakta farklı bir yeri olan kahveye 
dair her şey “Kahve Zirvesi 2024”te 
yer alacak. 

Dünyadaki kahve trendlerinin, yeni 
haberlerin, öne çıkan gelişmelerin ve 
son teknolojik ekipmanların konuşu
lacağı zirvede ayrıca dünyanın dört 
bir yanından gelen kahvelerin tadımı 
da gerçekleştirilecek. Öznesi kahve 
olan workshoplar ve atölyeler ile  zi
yaretçiler yaratıcılıklarını gösterme 
fırsatı yakalayacak. Barista ve Pas
tacılık Okulları ile Çikolata ve Seramik 
Atölyeleri sektörün en önemli 
ihtiyaçlarından olan insan kaynağı 
gücü için eğitim ve bilgi merkezlerini 

oluşturacak. 
Ayrıca yerli ve yabancı katılımcı fir

malar açılan stantlarla hedef 
kitleleriyle buluşma ve paylaşım 
yapma imkanını bulacaklar. Bunun 
yanı sıra zirve sayesinde katılımcı fir
malara iletişim ağlarını genişletme ve 
yeni pazarlar edinme gibi olanaklar 
sunulacak. 

Zirvede kahveye dair her şeyin tüm 
hatlarıyla konuşulacağı 10 oturumluk 
bir panel düzenlenecek. Sadece kahv
eye değil gastronomi dünyasına dair 
de önemli konu başlıklarının 
işleneceği panellere tam 50 konuş
macı katılım sağlayacak. 

 
Zirveye Girişler “Radar” Üz

erinden… 
İBB Kültür A.Ş.’nin ev sahipliğiyle 

renklenen kahve kokulu zirveye gir
işler Radar Türkiye uygulaması üz
erinden kayıt oluşturulacak. Tüm 

kültür sanat etkinliklerini tek platfor
mda toplayan Radar Türkiye, “Kahve 
Zirvesi 2024”te de kullanıcı dostu ara 
yüzüyle ziyaretçilerin etkinliğe en 
kolay şekilde erişmesini sağlayacak. 
Dil bilimci yapay zeka çevirisi, 
kişiselleştirilmiş lokasyon 
göstergeleri, bilet sayfalarına kolay 
erişim gibi özellikleriyle Radar 
Türkiye, 1415 Eylül’de de kültür 
sanat takipçilerine hızlı ve konforlu 
bir deneyim yaşatacak. 

 
Kahve Zirvesi 2024 Oturum 

Başlıkları 
Büyüme Stratejileri: Yeni Pazarlar, 

Fırsatlar ve Kahvede Global Marka 
Yaratmak. 

Kafe İşletmeciliği ve Kahvede Yeni 
Trendler, Yeni Konseptler 

Kahve Yanı Lezzetler: Donuk Ürün 
Mü, Yerinde Üretim Mi Tercih 
Edilmeli? 

Kahve Makineleri ve Ekipman
larında Teknolojik Yenilikler 

Türk Kahvesi’nin Çeşitlenme ve 
Yayılma Stratejileri 

Tüketici Tercihlerindeki Değişimin 
Kafelere Yansımaları 

Dünya Kahveleri ve Türkiye’de Yeşil 
Çekirdek Tercihi/Kullanımı 

Kahve Kavurma Makinelerinde 
Teknolojik Yenilikler 

Kahve ve Sürdürülebilirlik: İklim 
Değişikliğinin Kahve Ekosistemine 
Etkileri 

Kahve Yanı Lezzetler: Patisserie’de 
Yeni Tercihler, Yeni Eğilimler 

İstanbul Kitapçısı’ndan Kahve 
Zirvesi’ne özel %20 indirim 

 Kahve Zirvesi boyunca İstanbul Ki
tapçısı’nın Müze Gazhane şubesin
deki seçili kitaplarda %20 indirim 
fırsatı olacak. Kahve molaları eşsiz ki
taplarla zenginleşecek,  zirve boyunca 
kültürel bir keşfe çıkılabilecek.  

İSTANBULLULAR KAHVEYE DOYACAK! 

İBB ÖĞRENCİ YURTLARI’NIN 

SAYISI ARTIYOR

‘ENSTİTÜ İSTANBUL İSMEK EĞİTMENLER BULUŞMASI’NDA KONUŞTU

İBB, Mecidiyeköy'de kız öğrencilerin 
barınma ihtiyacını karşılayacak olan 
“Zübeyde Hanım Kız Öğrenci 
Yurdu”nun yapım çalışmalarına devam 
ediyor. 326 kız öğrenci kapasitesine 
sahip yurtta 2 kişilik engelli öğrenci 
odası da yer alıyor. 

 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB), 

öğrenci yurtlarının sayısını arttırıyor. 
“Halaskar Gençlik ve Yaşam Merkezi” 
projesinde yer alan “Zübeyde Hanım 
Kız Öğrenci Yurdu”nun inşaat çalış
maları İBB’nin iştiraklerinden KİPTAŞ 
tarafından yürütülüyor. 

 
326 KAPASİTELİ YURT, KIZ 

ÖĞRENCİLER İÇİN YAPILIYOR 
 
Mecidiyeköy'de inşa edilen “Zübeyde 

Hanım Kız Öğrenci Yurdu”, 326 kız 
öğrenci kapasitesine sahip. Toplam 10 
katlı yurt binasında, 81 adet 4 kişilik 
öğrenci odası ve 1 adet 2 kişilik engelli 
öğrenci odası bulunuyor. 

 
EĞİTİM SALONU, ATÖLYELER VE 

SOSYAL ALANLAR 
 
Yurt binasında çamaşırhane ve ütü 

odası, mescit, eğitim salonu, resim 
çizim atölyesi, spor salonu, yemekhane, 
TV dinlenme odası, bilgisayar odası ve 
hobi mutfağı gibi sosyal donatı alanları 

da yer alıyor. 
 
İBB, Mecidiyeköy’de yapımına devam 

edilen “Zübeyde Hanım Kız Öğrenci 
Yurdu” ile İstanbul'un merkezinde kız 
öğrencilerin barınma ihtiyacını 
karşılayacak. 

 
2024  2025 EĞİTİM VE ÖĞRETİM 

YILINDA HİZMET VEREN ÖĞRENCİ 
YURTLARIMIZ 

 
Avcılar1 Yükseköğrenim Kız Öğrenci 

Yurdu  
Avcılar2 Yükseköğrenim Kız Öğrenci 

Yurdu  
Örnektepe Yükseköğrenim Kız 

Öğrenci Yurdu 

Gaziosmanpaşa Yükseköğrenim 
Erkek Öğrenci Yurdu  

Bayrampaşa Kız Öğrenci Yurdu  
Esenyurt Erkek Öğrenci Yurdu  
Şişli Erkek Öğrenci Yurdu  
Maltepe Kız Öğrenci Yurdu  
Ümraniye Erkek Öğrenci Yurdu  
Bağcılar Cüneyt Arkın Erkek Öğrenci 

Yurdu  
Küçükçekmece Filenin Sultanları 

Erkek Öğrenci Yurdu  
Küçükçekmece Filenin Sultanları Kız 

Öğrenci Yurdu  
Kadıköy Zeren Ertaş Kız Öğrenci 

Yurdu 
Kartal Mustafa Necati Kız Öğrenci 

Yurdu

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve 
İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB) 
Başkanı Ekrem İmamoğlu, yeni dönem 
eğitimöğretim sezonuna 16 Eylül’de 
başlayacak Enstitü İstanbul İSMEK 
tarafından düzenlenen “Eğitmenler Bu
luşması”na katıldı. Cemal Reşit Rey 
Konser Salonu’nda düzenlenen ve yak
laşık 1300 Enstitü İstanbul İSMEK eğit
meninin katıldığı etkinlikte, 
İmamoğlu’na, kız kardeşi Neslihan 
Yakupçebioğlu da eşlik etti. Canlı müzik 
ve folklor gösterileriyle renklendirilen 
etkinlikte, sırasıyla; İBB Genel Sekreter 
Yardımcısı Zeynep Neyza Akçabay ve 
İmamoğlu birer konuşma yaptı. Pro
gramın adının “Eğitmenler Buluşması” 
olmasına şerh koyan İmamoğlu, “Bugün 
burada, 1300’e yakın eğitimcimiz var. 
Bu ‘eğitmen’, tek yanlı bir şey oluyor. 
Sanki böyle erkek tarafına gidiyor 
tanımı. Ben, ‘eğitimci’ tanımını daha çok 
seviyorum. Bu bağlamda ağırlıklı bir 

kadın eğitimci katılımını görünce de bu 
hassasiyetimi ifade edeyim. Tabii ben 
dil bilimci değilim, sadece kendimce 
böyle bir altyapım var. Belki eksik bir 
şey söylemiş olabilirim. Bu konuda 

uzman bir arkadaşım daha 
sonra beni uyarsın. Ama 
‘eğitimci’ kelimesiyle hem 
kadını hem erkeği bir arada 
kapsadığını düşünüyorum” 
dedi. 

 
“BURADA KOCAMAN 
 BİR AİLE VAR” 
 
“Burada kocaman bir aile 

var” diyen İmamoğlu, “Kendi 
içerisinde farklı birikimleriyle 
hem kurumumuzu hem İstan
bulluları zenginleştiren, on
lara ciddi bir alanda katkı 
sunan siz kıymetli insan

larımızı, yol arkadaşlarımızı görüyo
rum. 1300’e yakın eğitimci bünyesinde 
bulunduran kaç kurum vardır, bilemiyo
rum. Bu kadar değerli bir heyete sahip 
olmanın, tabii ki kıymetini bileceğiz. 
Tabii ki sizler, sorumluluklarınızı en üst 
seviyeye taşıyacak ve günün sonunda 
kutsal bir hizmet olduğunu bildiğiniz, 
bir insana bir şey öğretmek, bir insana 
meslek sahibi olduğunu hissettirmek, 
insanı zenginleştirmenin bence en 
büyük yolu. Bu bağlamda en üst se
viyede hizmetinizi esirgemeden, 
fedakarlıklarınızı da yaparak, içinizde 
ne varsa onu karşı tarafa aktararak bir 
dönem geçirmenizi diliyorum. Enstitü 
İstanbul İSMEK’in bu geldiği nokta bizi 
elbette mutlu ediyor, ama bunun bir 
sonuç olmadığını, gelişime açık olduğu
muzu, değişen ihtiyaçlara ve taleplere 
mutlaka açık olmamız gerektiğini de 
belirteyim” ifadelerini kullandı.

İBB Kültür AŞ ev sahipliğinde düzenlenen “Kahve Zirvesi 2024” 14-15 Eylül’de Müze Gazhane’de gerçekleşecek. Kahve 
tadımlarından birbirinden yaratıcı atölyelere, son teknolojiyle üretilmiş ekipmanların tanıtımlarından yerli ve yabancı konuş-

macıların katılacağı bir dizi panele kadar birçok etkinliğin yer alacağı zirveye Radar Türkiye üzerinden katılım sağlayabilecek.
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KOÇ ÜNİVERSİTESİ HASTANESİ EX SERİSİ MOBİL YAZILIM 
GELİŞTİRME VE İYİLEŞTİRME DANIŞMANLIK İHALE İLANI
İhale kayıt numarası: 2024/09-0011 
1-İdarenin; 
a) Adresi: Koç Üniversitesi Hastanesi, Davutpaşa Caddesi  No:4 34010 Topkapı, İstanbul 
b) Telefon ve faks numarası: 0 850 250 8 250 
c) Elektronik posta adresi : mdsaihale@kuh.ku.edu.tr    
2-İhale konusu malın; 
a) Niteliği, türü ve miktarı: EX SERİSİ MOBİL YAZILIM GELİŞTİRME VE İYİLEŞTİRME 

DANIŞMANLIK İHALESİ 
b) Teslim yeri :Koç Üniversitesi Hastanesi 
3-İhalenin; 
a) Yapılacağı yer: Koç Üniversitesi Hastanesi 1P BÜYÜK  
b) Tarihi ve saati: 20.09.2024 Saat: 11:00 
c) Son teklif verme tarihi: 19.09.2024 Saat:16.30 
4- İhaleye katılma şartları ve istenilen belgeler: 
•Firma tarafından imzalı kaşeli,  Teknik Şartname / İdari Şartname / Sözleşme Taslağı 
•İhale Durum Belgesi (Ticaret odasından alınmalıdır) 
•Yasaklı olmadığına dair taahhütname 
•Ticaret Sicil Gazetesi fotokopisi 
•Firma İmza sirküsü  
•İhale Doküman Satış Bedeli Makbuzu 
•Geçici Teminat Yatırma Makbuzu 
5- Ekonomik açıdan en avantajlı teklif fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6- İhale dokümanı, Satın Alma Biriminden veya web sitesinden tedarik edilebilir. İhaleye katılım 

için  Koç Üniversitesi Hastanesi Yapı Kredi Bankası Esentepe Şubesi nezdinde bulunan TR71 
0006 7010 0000 0095 5007 52 nolu hesabına 50 TL yatırıldığına ilişkin dekont ihale zarfının 
içinde bulunmalıdır. Doküman satış bedeli yalnızca bankaya yatırılmaktadır. Makbuz karşılığı 
elden ödeme alınmamaktadır. 
7-Teklifler,  ihale tarih ve saatine kadar Koç Üniversitesi Hastanesi Satın Alma Birimi Maltepe 

Mah. Davutpaşa Cad.No:4 Zeytinburnu adresine elden teslim edilebileceği gibi,  aynı adrese 
iadeli taahhütlü posta vasıtasıyla da gönderilebilir. 
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2088494

KOÇ ÜNİVERSİTESİ AÇIK İHALE USULÜYLE HİZMET ALIMI İLANI
Aşağıda belirtilen iş Vakıf Yükseköğretim Kurumları İhale Yönetmeliği'nin 16. maddesine 

göre açık ihale usulüyle ihale edilecektir. 
1.1. İhaleye çıkan birimi:Koç Üniversitesi Satınalma Direktörlüğü 
1.2. Telefon ve faks numarası:549 824 5018 
1.3.Adresi:Rumelifeneri,Sarıyer Rumelifeneriyolu 34450 Sarıyer/İstanbul 
1.4. İlgili personelinin adı ve elektronik posta adresi:Dila Kalhan,DKALHAN@ku.edu.tr 
2. İhale konusu malın;  
2.1. Adı:Sedan Araç Kiralama 
2.2.Niteliği, miktarı ve türü:Sedan Araç Kiralama-24 AY 
2.3.Yapılacağı yer:İşletme Direktörlüğü 
2.4.Süresi:24 AY 
3.İhalenin;  
3.1.Numarası:NT-15348 
3.2.Usulü:Elektronik Açık İhale 
3.3.Son başvuru tarih ve saati:20.09.2024 13:00 
3.4.İhale tarih ve saati:20.09.2024 14:00 
3.5.İhale dokümanının görülebileceği internet adresi:www.ku.edu.tr  Ana Sayfasında 

“İhaleler” sekmesinden ulaşılabilir 
  4.İstenilen belgeler: 
  4.1. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren imza sirküleri, imza beyannamesi veya 

vekaletname.     4.2.   Mevzuatı uyarınca kayıtlı olması gereken kamu kurumu niteliğinde 
meslek kuruluşuna kayıt belgesi     4.3.      Vergi mükellefi olduğuna dair belge. (Ortak girişim-
lerde tüm ortaklar için verilmesi gerekir.)    4.4.      İdari Şartnamenin ekinde yer verilmiş forma 
uygun teklif mektubu.    4.5.      Kesinleşmiş sosyal güvenlik prim ve/veya vergi borcu ol-
madığına dair belgeler. (Gerekli açıklama İdari Şartnamededir.)    4.6.      Vakıf Yükseköğre-
tim Kurumları İhale Yönetmeliği’nin 12. maddesi uyarınca ihaleye katılamayacak durumda 
olunmadığına dair belgeler.     4.7.      Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin olarak İdari Şart-
namede belirtilen belgeler ile kalite belgeleri.    4.8.      İdari Şartnamede belirtilen diğer bel-
geler.    4.9.      İş ortaklığı olarak teklif verecekler için: (a) Her bir ortak için, yukarıda ve İdari 
Şartnamede belirtilen belgeler; (b) İdari Şartnamenin ekinde yer verilen yer verilmiş forma 
uygun iş ortaklığı beyannamesi.  
5.İhale dokümanı md. 3.5’te belirtilen internet adresinde görülebilir. Teklif verilebilmesi için 

dokümanın internet adresinden indirilmesi zorunludur, ancak satın alma zorunluluğu yoktur. 
6.İsteklilerin md. 3.5’te belirtilen adresteki Aktif İhaleler sayfasından Koç Üniversitesi İhale 

Başvuru Platformu’na kayıt olmaları ve teklif dosyalarını son başvuru tarih ve saatine kadar 
platforma yüklemeleri gereklidir. 
7.Teklif için istenen geçici teminat teklif edilen bedelin en az %3’üdür ve aşağıda gösterilen 

banka hesabına ihale numarası belirtilerek yatırılması gereklidir. 
8.İlgili banka hesabı: Yapı Kredi Bankası Koç Üniversitesi Şubesi IBAN: 

TR580006701000000057498132
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2087970

ADALET BAKANLIĞINDAN
  İstanbul 4. İcra Müdürlüğünün 2011/2825 

Esas (Yeni Esas: 2023/35843) sayılı 
dosyasının imha edilmiş olduğu anlaşıldığın-
dan, 4473 sayılı Yangın, Yersarsıntısı, 
Seylâp veya Heyelân Sebebiyle Mahkeme 
ve Adliye Dairelerinde Ziyaa Uğrayan 
Dosyalar Hakkında Yapılacak Muamelelere 
Dair Kanun hükümlerinin söz konusu dosya 
için uygulanmasına ve anılan Kanun 
hükümleri gereğince işlem yapılmasına 
karar verildiği ilân olunur. 

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2087914
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1113 EYLÜL 2024 CUMASPOR

Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi (TMOK)Fair Play Komisyonunun başlattığı "Şeref Bayrağı"organizasyonunda birinci Fenerbahçe Kulübü oldu.TMOK Fair Play Komisyonu Başkanı Erdoğan Arıpı-nar, ikinci başkan Bilge Donuk, başkan yardımcılarıRemzi Yılmaz ve Sevim Güllü'nün katılımıyla Ata-köy'deki Olimpiyatevi'nde düzenlenen basın toplan-tısında, "Şeref Bayrağı"na Los Angeles 2028 Olimpi-yat Oyunları'na kadar sahip olacak kulüpler duyu-ruldu. Yurt çapındaki 1364 spor kulübünün 2021-2024 yılları arasında değerlendirildiği süreç sonun-da Türkiye çapındaki 54 kulüp, yarışmaya aday ola-rak seçildi. TMOK Fair Play Komisyonunun bu aday-ların faaliyetlerini değerlendirerek verdiği karar so-nucunda 16 kulüp finallere kaldı. Süreç sonunda iseFenerbahçe Kulübü, birinci olarak altın yıldızlı bay-rağın sahibi oldu. Ayrıca sarı-lacivertli kulüp, önceki"Şeref Bayrağı"nı da aldığı için bayrağında iki yıldıztaşımaya hak kazandı. İkinci olan İBB Spor Kulübügümüş yıldızlı bayrağı, ENKA Spor Kulübü debronz yıldızlı bayrağı aldı. TMOK Fair Play Komis-yonu Başkanı Erdoğan Arıpınar, olimpik branşla-rın öneminde dikkati çekerek, "Futbol, voleybolve basketbolda tek başına şampiyon olmak işeyaramıyor. Kulüpleri tam spor kulübü haline ge-tirmek lazım. Kulüpler, bu ödülü kazanmak içinfair play kurallarına uymak zorunda. Aynı zaman-da da olimpiyatlara fazla sporcu göndermeliler.Bu sene statüde değişiklik yaptık. Geçen sene sa-dece Fenerbahçe ödül aldı. Bu sene 3 kulübe ödülvereceğiz. Bu ödül törenlerini de kulüplerin kendiyerlerinde yapacağız." ifadelerini kullandı.

TMOK Fair Play 
Komisyonu tarafından

verilen "Şeref 
Bayrağı" ödülünün 

kazananları belli oldu

15 Eylül Pazar günü yapılacak Trab-zonspor-Beşiktaş mücadelesini Ali Şansa-lan yönetecek.Trendyol Süper Lig'in 5. haftasında oy-nanacak karşılaşmaları yönetecek hakem-ler belli oldu.Türkiye Futbol Federasyonu MerkezHakem Kurulundan yapılan açıklamayagöre, 15 Eylül Pazar günü oynanacak Trab-zonspor-Beşiktaş müsabakasında hakemAli Şansalan görev alacak.Ligin 5. haftasında yapılacak maçlardadüdük çalacak hakemler şunlar:
14 eylül Cumartesi:17.00 Net Global Sivasspor-GaziantepFK: Muhammet Ali Metoğlu17.00 Samsunspor-TÜMOSAN Konyas-por: Oğuzhan Çakır20.00 Sipay Bodrum FK-RAMS Başak-şehir: Zorbay Küçük20.00 Galatasaray-Çaykur Rizespor:Arda Kardeşler
15 eylül Pazar:17.00 Bellona Kayserispor-ikas Eyüps-por: Ömer Tolga Güldibi17.00 Kasımpaşa-Fenerbahçe: HalilUmut Meler20.00 Corendon Alanyaspor-AtakaşHatayspor: Ozan Ergün20.00 Trabzonspor-Beşiktaş: Ali Şansa-lan
16 eylül Pazartesi:20.00 Antalyaspor-Adana Demirspor:Yasin Kol

Süper Lig'de 5. hafta
maçlarının hakemleri

açıklandı

TrabzonSPor Kulübünün anlaştığıDemokratik Kongolu futbolcu Simon Bo-kote Banza, Trabzon'a geldi.Bordo-mavili kulübün yeni transferiBanza, Trabzon Havalimanı'nda basınmensuplarına açıklamada bulundu.Trabzon'da bulunmaktan duyduğumutluluğu dile getiren Banza, şunları kay-detti:"Trabzonspor'un bana yoğun bir ilgisivardı. Benim de aynı şekilde Trabzons-por'un ilgisine yanıtım oldu. Trabzons-por'a gelmek için ben de kararlıydım. Za-ten kulüp yetkilileriyle konuştuk. Her gö-rüşme gayet iyi geçti. Bana sunulan projegayet önemli bir proje. Kulüp yapısı ger-çekten çok güçlü. Dolayısıyla bu sayedetransfer süreci çok çabuk oldu diyebilirim."Simon Bokote Banza, bordo-mavili for-ma altında elinden geleni yapmak istediği-ni anlatarak, "Trabzonspor'un hak ettiğiyerde, yani Türkiye liginin en üst sıraların-da olabilmesi için ben de gollerimle katkı-da bulunmak istiyorum." ifadesini kullandı.Trabzonspor'da 99 numaralı formayıgiyeceğini anlatan Banza, Süper Lig'de haf-ta sonunda Beşiktaş ile yapılacak maça ha-zır olduğunu da sözlerine ekledi.

Trabzonspor'un 
anlaştığı Banza, 
Trabzon'a geldi

PariS 2024 ParalimpikOyunları'nda para tekvandobranşında gümüş madalyaelde eden Ali Can Özcan,memleketi Karabük'te coş-kuyla karşılandı.5000 Evler Çok AmaçlıSpor Salonu'nda çiçek ve me-şalelerle karşılanan Özcan,etkinliğin ardından gazeteci-lere "çok mutlu" olduğunusöyledi.Destekçilerine teşekküreden milli sporcu, Eylül2025'teki dünya şampiyonasıile 2028, 2032 ve 2036 olim-piyatlarında altın madalyahedeflediğini dile getirdi.Paris 2024'ten aylar önce altınmadalya konuşması çalıştığını anla-tan Ali Can Özcan, "O an o yüzdençok duygusal şeyler yaşadım ve ko-nuşamadım. Sadece ağlamakla ye-tindim. Tekrar diyorum, herkestengerçekten özür dilerim. Bunu2028'de altına çevirip düğün hava-

sında bunu kutlayacağız inşallah."diye konuştu.Özcan, "engelli bireyler" ve aile-lerine seslenerek açıklamasını şöyletamamladı: "Bu bir engel değil. Hiç-bir şeye engel değil. Çocuklarınızıkısıtlamayın, onlara engelli gibidavranmayın. Olabildiğince rahat

olsunlar. Yaptığı her şeyden gururduyun ve mutlaka spor yaptırın.Spor yaptırmasanız bile uğraşısı ol-sun ve hayatı boyunca uğraşsın, ça-balasın ve çalışsın."Etkinliğe katılan Gençlik ve Sporİl Müdürü Coşkun Güven de Özcan'ıtebrik etti.

Şahika Ercümen, 
Korsika'da bronz 
madalya kazandı

Dünya serbest dalış rekortmenimilli sporcu, "Kuvvetli bir dalış yaparakülkemize madalya kazandırdım." dedi.Milli sporcu Şahika Ercümen, Fran-sa'da düzenlenen 33. AIDA Dünya Ser-best Dalış Şampiyonası'nda bronz ma-dalya kazandı.Dünya serbest dalış rekortmeni Er-cümen, Korsika'da 52 ülkeden sporcu-nun katıldığı şampiyonada "paletsiz ipdestekli" kategorisinde 77 metreye ine-rek üçüncü oldu.Antalya'nın Kaş ilçesinde geçen haftaSerbest Dalış Türkiye Şampiyonası'nda 3altın madalya kazanan Ercümen, AA mu-habirine, Korsika'da Türkiye'yi en iyi şe-kilde temsil ettiğini söyledi.Hava koşullarının çok zorlayıcı oldu-ğunu belirten Ercümen, suyun çok soğukolması nedeniyle pek çok dalgıcın dalış-larda sorun yaşadığını dile getirdi.Korsika'dan madalyayla dönme he-defini başardığını ifade eden Ercümen,"İlk gün talihsiz şekilde diskalifiye ol-dum. Destek mesajları aldım fakat kararverilmişti. Enerjimi bu dalışa verdim veçok şükür kuvvetli bir dalış yaparak ül-kemize madalya kazandırdım." dedi.

Siyah-beyazlı ekibin sezonbaşında kadrosuna kattığı 33 yaşın-daki stoper, BJK Nevzat Demir Tes-isleri'nde düzenlenen basın toplan-tısında açıklamalarda bulundu.Sezona tüm kulvarlarda istedik-leri başlangıcı yaptıklarını belirtenPaulista, "Çok iyi oyunculara sahi-biz. Beşiktaş, çok köklü ve büyük birtakım. Çok iyi başladık ve bunu sür-dürmek zorundayız. Daha iyisiniyapmak zorundayız. Bu şekilde de-vam etmeliyiz. Az hata yapan bir ta-kımız ve bunu daha da azaltacağız.Daha iyi oyun oynamak zorundayız.Beşiktaş'a yakışan ve kupalar kaza-nan takım hüviyetini kazandığımızısöyleyebilirim. Böyle devam edece-ğiz. Yıllardan beri sahip olduğumtecrübeyi ve liderlik özelliğimi bu-radaki genç oyuncular ile takımaaktardığım için gerçekten mutlu-yum." ifadelerini kullandı.Kariyerinde ülkesi Brezilya'nınyanı sıra İspanya La Liga ve İngilte-re Premier Lig'de forma giyen Gab-riel Paulista, Trendyol Süper Lig ileilgili, "Süper Lig'in oynadığım diğerliglerden daha farklı olduğunu söy-leyebilirim. Çünkü çok zor ve reka-betçi. Fiziksel güce dayalı bir lig.Özellikle deplasman maçlarının çokzor olacağını tahmin ediyorum. Tec-rübeli oyunculara sahibiz ve kalitelibir takımız. Adaptasyon sürecini at-lattığımızı düşünüyorum. Daha daiyiye gideceğimize eminim." şeklin-de görüş belirtti.
"UEFA Avrupa Ligi'ni kazan-
mak büyük bir hayal ve başarı
olur"

Gabriel Paulista, bu sezon müca-dele edecekleri UEFA Avrupa Li-gi'nde şampiyonluğa ulaşmanın bü-yük bir başarı olacağını kaydetti.Avrupa futbolunun kulüpler dü-zeyindeki 2 numaralı organizasyo-nunda zor takımlarla eşleştikleriniaktaran Brezilyalı oyuncu, şunlarıkaydetti:"Tüm maçların zor olacağını veher takımın iyi olduğunu söyleyebi-lirim. Bir takım özelinde konuşmakbiraz yanlış olabilir. Ajax'a karşı Va-lencia'da oynarken deplasmandaçok müthiş bir statta, iyi bir maç çı-karmıştık. Athletic Bilbao zaten 7yıldır sürekli mücadele ettiğim birtakım. Fiziksel olarak çok iyiler.

Tüm rakiplerimiz zorlu. Diğer ra-kipler de çok iyi oyunculara sahip.Biz kendi işimize bakacağız. AvrupaLigi'nde en iyi noktaya gelmek zo-rundayız. Tabii ki başarıyı herkes is-ter. Avrupa Ligi'ni kazanmak müthişbir hayal ve başarı olur. Biz adımadım düşünüyoruz. Önemli olan ra-kiplerimizin arasından sıyrılıp birsonraki aşamaya gelmek. Sonrasın-da da gidebileceğimiz en iyi yere ka-dar gidebilmek."
"Süper Lig, hakem yönetimi
açısından La Liga'ya benziyor"Gabriel Paulista, hakem yönetimiaçısından daha önce oynadığı liglerile Süper Lig'i şöyle kıyasladı:"Her liginoyun anlayışıve hakem yö-netimi farklı.Sadece İngilte-re ve İspan-ya'da değil,Brezilya'da datop oynadım.Şimdi Türki-ye'deyim, buligleri kıyasla-yabilecek birtecrübeye sahi-bim. İngilte-re'de hakemleroyunun oynan-masına dahaçok izin veri-yor. Oyunudaha az durdu-ruyorlar. La Li-ga'da oyununbiraz daha çok

durdurulduğunu söyleyebilirim. Ha-kemler daha çok müdahale ediyor-lar. Türkiye, bu açıdan La Liga'yabenziyor. Hakemler oyunu çok fazladurduruyor. Aslında hakemlerin ka-rarlarına saygı duymak zorundayız.Herkes işini yapmak zorunda. Oyu-nun durduğunu söyleyebilirim. Bizhakemlere saygı duyuyoruz onlarda bize duyuyorlar. Umarım iyi birşekilde bu sezonu devam ettirece-ğiz."
"İyi bir takım olduğumuzu
göstermek zorundayız"Gabriel Paulista, UEFA AvrupaLigi'nde oynayacakları maçların ar-dından tüm Süper Lig müsabakala-rına dış sahada çıkacaklarının hatır-latılması üzerine, "Çok fazla maçagideceğiz. Dinlenme zamanımız azolacak. Buna adapte olmak zorun-dayız. Bahane üretemeyiz. Kolayolacağını zaten kimse söylemiyor.Avrupa Ligi'nde yeni formatta dahaçok maç var. Zorlu olacak, bunun bi-lincindeyiz. İyi bir takım olduğumu-zu ve gücümüzü göstermek zorun-dayız. Bu maçlarda en iyisini göste-rip tüm kulvarlarda gidebileceğimizyere kadar gitmek istiyoruz." değer-lendirmesinde bulundu.Son olarak Süper Lig'in 5. hafta-sında 15 Eylül Pazar günü Trab-zonspor ile deplasmanda yapacak-ları müsabakayı değerlendiren Bre-zilyalı stoper, "Trabzonspor maçı,çok zor olacak. Bunun bilincindeyiz,çünkü hoca değiştiren ekiplerdeoyuncular hep iyi bir reaksiyon ve-rirler. Tüm odağımızı bu maça ver-dik." ifadelerini kullandı.

Beşiktaşlı Gabriel Paulista: Beşiktaş'a
yakışan ve kupalar kazanan takım 

hüviyetini kazandığımızı söyleyebilirim

Paris'te gümüş madalya kazanan para tekvandocu
Özcan, Karabük'te sporcularla buluştu

Beşiktaş'ın Brezilyalı futbolcusu Gabriel Paulista, sezona çok iyi başladıkları-nı belirterek, bu performansı sürdüreceklerine inandığını söyledi.
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Kamu alımlarında yapay 
zeka dönemi başlıyor 

WMO: Gezegeni serinleten 
La Nina hava olayının yıl 
sonuna doğru görülme 

olasılığı yüzde 60 
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Kamu İhale Kurumu ile HAVELSAN arasında 
kurumun iş süreçlerinde yapay zekanın sunduğu 
olanaklardan yararlanılmasına yönelik sözleşme 
imzalandı. 

Sözleşmeyle Kamu İhale Kurumu tarafından 
yürütülen uygulamalarda hizmet kalitesinin 
artırılması, idari süreçlerin hızlandırılması, veri 
yönetim ve raporlama işlemlerinin daha sistem
atik bir hale getirilmesi, yapay zeka teknolojik 
altyapılarının kurum teknoloji kültürüne 
kazandırılması amaçlanıyor. 

Bu kapsamda; kurum sunucularında on
premise (kurum içindeki fiziksel sunucular üz
erinde kurulum ve işletim) olarak çalışacak 
MAIN Yapay Zeka Platformu ile verilerin 
sınıflandırılması, özetlenmesi, kurum doküman
ları, verileri üzerinde akıllı arama ve dijital asis
tan olarak hizmet verilmesi sağlanacak. 
Kurumun ihtiyaçlarına göre belirlenmiş çözüme 
uygun olan büyük veri uygulamaları ve araçları 
kurulacak. Ayrıca İş Zekası Platformu'nun da de
vreye alınması hedefleniyor. 

Güvenli yapay zeka 
HAVELSAN mühendisleri, son dönemde tüm 

dünyada adından söz ettiren doğal dil işleme 
alanındaki yapay zeka modellerine milli alter
natif geliştirdi. 

"Üretken yapay zeka" kategorisindeki ürün 
için Çok Fonksiyonlu Yapay Zeka Ağı anlamına 
gelen Multifunctional Artificial Intelligence Net
work kelimelerinin ilk harflerinden oluşan ve 
aynı zamanda "ana" karşılığına sahip "MAIN" 
ismi seçildi.Kamu ve askeri kurumların yapay 
zekayı veri güvenliğini koruyacak şekilde kullan
abilmesi için yürütülen çalışmalar sonunda 
MAIN'in ilk sürümü tamamlandı.Şu anda kul
lanılan tüm modellerin temel özelliklerine sahip 
olan MAIN, verilmiş içeriği ve metni saniyeler 
içerisinde özetleyebiliyor, açık kaynaklı veriler
den bilgi getirebiliyor, kod yazabiliyor, tüm bu 
fonksiyonlar çeşitlendirilebiliyor. 

HAVELSAN, MAIN'i kapalı kutu olarak kul
lanıcılarına sağlıyor. Bu şekilde de veri kaçağı ya 
da buradaki anlamlandırılmış verilerin herhangi 
bir yerde kullanılması önleniyor.MAIN'in ilk 
sürümünde daha çok metin odaklı fonksiyonlar 
üzerinde durulurken, sonraki aşamalarında bun
lara görüntü ve ses işleme eklenecek.

Dünya Meteoroloji Örgütü (WMO), uzun vadeli 
hava tahminlerine ilişkin güncelleme raporunu 
yayımladı.Raporda, Ekim 2024 ile Şubat 2025 
arasında La Nina hava olayının görülme 
olasılığının yüzde 60 olduğu ifade edildi. 

La Nina hava olayının, Pasifik Okyanusu'nun 
merkezi ve doğu ekvatoral kesimdeki okyanus 
yüzey sıcaklıklarının büyük ölçüde azalmasının 
yanı sıra rüzgar, basınç ve yağış gibi tropikal at
mosfer dolaşımındaki değişikliklere neden 
olduğu belirtildiRaporda, "Her La Nina olayının 
etkileri, yoğunluğuna, süresine, geliştiği yılın za
manına ve diğer iklim etkenleriyle etkileşimine 
bağlı olarak değişir." ifadesi kullanıldı. 

La Nina'nın genel olarak özellikle tropikal böl
gelerde El Nino'nun tam tersi iklim etkilerine 
neden olduğu bilgisi verildi. 

Küresel sıcaklıkların uzun vadeli yörüngesini 
değiştirmeyecek 

Raporda görüşlerine yer verilen WMO Genel 
Sekreteri Celeste Saulo, "Haziran 2023'ten bu 
yana küresel kara ve deniz yüzey sıcaklıklarında 
uzun süreli bir artış gördük. Kısa vadeli soğuyan 
La Nina olayı ortaya çıksa dahi atmosferdeki ısıyı 
hapseden sera gazları nedeniyle küresel sıcaklık
ların uzun vadeli yörüngesini değiştirmeyecek." 
ifadesini kullandı. 

Saulo, son 9 yılın, 2020'den 2023'ün başına 
kadar süren La Nina'nın soğutucu etkisine rağ
men kayıtlardaki en sıcak yıllar olduğunu da kay
detti. 

Son 3 ayda nötr koşullarının hakim olduğunu 
vurgulayan Saulo, buna rağmen yoğun sıcaklık ve 
şiddetli yağışlar dahil yaygın aşırı hava 
koşullarının yaşandığını bildirdi. 

Saulo, iklim değişikliği ve aşırı hava olaylarıyla 
mücadele için "Herkes İçin Erken Uyarılar" girişi
minin WMO'nun en önemli önceliği olmaya 
devam ettiğini belirtti.

AA muhabirinin derlediği bilgiye göre, 
"TBD Bilişim Kadınları Huawei Cloud 
Sertifika Programı" Türk kadınlarının 
bilişim alanında küresel ölçekte reka
betçi hale getirilmesini amaçlıyor. 

TBD ile Huawei Türkiye'nin işbirliği 
yaptığı program kapsamında Türkiye 
genelindeki üniversitelerde 225 kadın 
bilişimciye bulut geliştirici eğitimi verile
cek. Eğitimler ilk aşamada Kayseri (Ab
dullah Gül Üniversitesi), İzmir (Ege 
Üniversitesi) ve Elazığ'da (Fırat Üniver
sitesi), ikinci aşamada Erzurum (Atatürk 
Üniversitesi), Ankara (OSTİM Teknik 
Üniversitesi) ve Eskişehir'de (Anadolu 
Üniversitesi), üçüncü aşamada Adana 
(Alparslan Türkeş Bilim ve Teknoloji 
Üniversitesi), İstanbul (İstanbul Üniver
sitesi) ve Antalya'da (Akdeniz Üniver
sitesi) yapılacak. 

Eğitim sonunda gerçekleştirilecek sı
navı başarıyla geçenler, üç yıl boyunca 
küresel geçerliliğe sahip "Bulut 
Geliştirici Sertifikası"na sahip olacak. 

Program kapsamındaki çevrim içi der
slerin ardından yüz yüze gerçekleştirile
cek eğitim sonunda sınav yapılacak. Bu 
sınavda başarılı olanlara bulut bilişim 
alanında küresel çapta 3 yıl geçerliliği 
olan sertifika verilecek. 

Sınav, fiziki olarak eğitimlerin verildiği 
illerde gerçekleştirilecek. 

 

"Kadınların bilişim alanında söz 
sahibi olmasını istiyoruz" 

TBD Genel Başkanı Rahmi Aktepe, AA 
muhabirine, Türkiye'de üniversitelerde 
mühendislik alanında verilen eğitimlere 
destek olmak amacıyla Huawei Türkiye 
ile yaptıkları işbirliğiyle üniversitelerin 
mühendislik bölümü öğrencilerine bil
işim alanında eğitim vereceklerini 
söyledi. 

Dernek olarak özellikle kadınların 
eğitimlerine önem verdiklerini vurgu
layan Aktepe, "Kadınların bilişim 
alanında da söz sahibi olması için 
Huawei Türkiye ile yaptığımız işbirliği 
kapsamında Türkiye genelinde 225 kız 
öğrenciye bulut bilişim eğitimleri vere
ceğiz. Bu eğitimlerin devamı için sek
törde faaliyet gösteren diğer bilişim 
şirketlerinin de desteğini bekliyoruz." 
dedi. 

 
"Proje kadınlara yönelik olduğu 

için diğerlerinden daha önemli" 
Huawei Türkiye Kamu ve Kurumsal İl

işkiler Direktörü Ömer Faruk Şahin de 
şirket olarak 22 yıldır ülkede dijital ve 
yeşil dönüşüme katkıda bulunduklarını 
söyledi. 

Aynı zamanda bu teknolojileri 
geliştirecek genç yeteneklere yatırım 
yaptıklarını belirten Şahin, Türkiye'de 
her yıl bilişim alanında 10'dan fazla pro

jeyi hayata geçirdiklerini anlattı. Şahin, 
bugüne kadar söz konusu eğitimlerden 
yararlanan 8 binden fazla Türk gencinin 
hayatına dokunduklarını dile getirdi. 

TBD ile uygulamaya aldıkları "TBD Bil
işim Kadınları Huawei Cloud Sertifika 
Programı"nın kadınlara yönelik olması 
dolayısıyla bugüne kadar hayata 
geçirdikleri projelerden çok daha önemli 
olduğunu vurgulayan Şahin, "Bu pro
gramla Türk kadınlarımızın bulut bilişim 
alanında kendilerini geliştirmelerini 
sağlayacağız. Aynı zamanda bulut bilişim 
alanında küresel çapta 3 yıl geçerliliği 

olan bulut bilişim sertifikasına sahip ola
caklar." diye konuştu. 

 
TBD'nin 

"https://www.tbdakademi.org.tr/surekl
iegitimler/tbdbilisimkadinlari
huaweicloudsertifikaprogrami#egit
iminkapsami" sitesinden programa 
kayıt yapılabileceği bilgisini veren Şahin, 
"Sektöre hazır hale gelecek kadınların, 
istihdam noktasında bu eğitimlerin 
dönüm noktası olacağına inanıyoruz." 
dedi. 

 

University College London (UCL) ve 
Birkbeck Üniversitesi bünyesinde 
yapılan araştırmada, yeni geliştirilen bir 
giyilebilir cihazla ışık dalgaları kul
lanılarak bebeklerin beynindeki ak
tiviteler incelendi. Araştırmada, başlık 
şeklindeki giyilebilir cihaz, 57 aylık 16 
bebek üzerinde test edildi. 

 
Başlarına cihaz giydirilerek ebeveyn

lerinin kucağına oturtulan bebeklere 
"sosyal bir olayı" yansıtmak için teker
leme söyleyen aktörlerin bulunduğu 
videolar izletildi. Ayrıca bebeklere 
"sosyallik barındırmayan bir olayı" 
göstermek için rampadan aşağı yuvar
lanan hareketli oyuncakları içeren video
lar seyrettirildi. 

 
İki senaryo arasında beyin aktivitesin

deki farklılıkların gözlemlendiği araştır
mada, beynin duyguları işleyen bir 
bölgesi olan prefrontal kortekste sosyal 
uyaranlara yanıt olarak "beklenmedik" 
aktivite görüldü. Bu aktivitenin bebek
lerin sosyal durumları algılayabildiğini 
gösterdiği ifade edildi. 

 
Cihazın beynin farklı bölgeleri arasın

daki bağlantıları haritalandırmaya 
yardımcı olabileceği belirtilen araştır
mada, bunun otizm, disleksi ve dikkat 
eksikliği hiperaktivite bozukluğu 
(DEHB) gibi hastalıklara ışık tutabileceği 
aktarıldı. 

 

Araştırmada, elde edilen verilerin, 
işitme, görme ve bilişsel işlem gibi beyin 
işlevlerinin, geleneksel beyin görün
tüleme cihazları dışında "bugüne 
kadarki en eksiksiz resmini" sunduğu 
belirtildi. 

 
UCL Medikal Fizik ve Biyomedikal 

Mühendisliği'nden çalışmanın 
yazarlarından Dr. Liam CollinsJones, 
yaptığı açıklamada, "Yeni yöntem, kafa 
derisinin altında kalan tüm dış beyin 
yüzeyinde neler olup bittiğini gözlemle
memizi sağlıyor. Bu ileriye doğru atılmış 
büyük bir adım. Farklı bölgeler arasın
daki etkileşimleri tespit etme ve daha 
önce bakmayı bilmediğimiz bölgelerdeki 
aktiviteyi saptama olanaklarının önünü 
açıyor." ifadelerini kullandı. 

 
CollinsJones, bunun, bebek beyninin 

çevresiyle etkileşime nasıl girdiği 
konusundaki anlayışı geliştirebileceği, 
bunun da yaşamın erken dönemlerinde 
nöroçeşitliliğe sahip çocuklar için verile
cek desteğin optimize edilmesine katkı 
sağlayabileceğini kaydetti. 

 
Birkbeck Üniversitesinden çalışma ek

ibinden Profesör Emily Jones ise bu 
çalışmada geliştirilen ve test edilen 
teknolojinin daha önce MR tarayıcının 
sınırları dışında gözlemlenemeyen beyin 
süreçlerinin daha iyi anlaşılması 
yönünde bir adım olduğunu vurguladı. 

 

TBD ve Huawei Türkiye işbirliğiyle geliştirilen programla 9 ilde 225 kadına ücret
siz bulut geliştirici eğitimi verilecek, sonrasında yapılacak sınavda başarı sağlayan
lar "bulut bilişim" alanında küresel çapta geçerli sertifikayla ödüllendirilecek. 

Kadın bilişimciler 
"bulut" oluşturacak, 

küresel sertifika alacak 

Yeni geliştirilen giyilebilir cihazla 5 aylık bebeklerin 
sosyal durumları algılayabildiği belirlendi 

Öğrenciler, astronot Gezeravcı'nın 
"Zıpkın" adını verdiği roketleriyle 

birincilik hedefliyor 
Gezeravcı'nın 9 Eylül'de ziyaret et

tiği ve roketlerden birine Hava 
Kuvvetleri Komutanlığında ilk görev 
yaptığı filonun ismi olan "Zıpkın" 
adını verdiği Adana Çukurova Bilim 
Sanat Merkezi'nde (BİLSEM) 22 
öğrenciden oluşturulan 2 takım, 
Havacılık, Uzay ve Teknoloji Festival
i'nde (TEKNOFEST) "alçak irtifa" kat
egorisinde yarışmaya hazırlanıyor.W 

Öğrenciler ve danışman öğretmen
ler, Gezeravcı'nın "Zıpkın'a emniyetli 
uçuşlar" yazarak imza attığı roket ile 
Aksaray Hisar Atış Alanı'nda gerçek
leştirilecek yarışmada rekor kırarak 
Türkiye birincisi olmayı amaçlıyor. 

"Zıpkın"ın yanı sıra, 2 takımın 
hazırladığı diğer roket de aynı kate
goride yarışacak 

 
"Roketimize isim verilmesi bizi 

çok mutlu etti" 
Teknoloji ve tasarım dersi öğret

meni Mustafa Palaz, AA muhabirine, 
merkezlerinde ilk roket takımını 
2021'de kurduklarını ve 2022'de 
katıldıkları TEKNOFEST yarış
masında Türkiye ikinciliği elde ettik
lerini söyledi. 

Bu yıl da bilişim teknolojileri 
öğretmeni Agah Yıldız ile 2 ayrı roket 
takımı oluşturduklarını belirten 
Palaz, hazırladıkları 2 roketin 
TEKNOFEST'in "alçak irtifa" kate
gorisinde yer alacağını anlattı. 

Palaz, takımın tasarladığı rokete 
Türkiye'nin ilk astronotu Alper Gez
eravcı'nın "Zıpkın" adını koyduğunu 
belirtti. 

Gezeravcı'nın roketlerine isim ver
mesinin kendilerini çok mutlu et
tiğini anlatan Palaz, şöyle konuştu: 

"Bizim için çok doğal ve sürpriz 
oldu. Kendisine çok teşekkür ediy
oruz. Alper Bey'in Hava Kuvvetleri 
Komutanlığındaki ilk görev yaptığı 

filonun adı Zıpkın. Kendisi için çok 
önem arz ettiğini belirtti. Kendisi için 
bu kadar önemli olan bir ismi roke
timize vermesi bizi çok mutlu etti. 
Rekor kırarak tüm Türkiye'nin 
kalbine ve beynine girmek istiyoruz. 
Rekoru kırıp, üniversitelilerin 
yarıştığı bir üst kulvarda liseli çocuk
larımızla boy göstermek istiyoruz." 

 
"Kesinlikle irtifa rekoru kırmak 

istiyoruz" 
12. sınıf öğrencisi Mehmet Ünal, 

2022 yılında da roket takımında yer 
aldığını anlattı. 

İlk kez girdikleri yarışmada 
Türkiye ikinciliği elde ettiklerini be
lirten Ünal, şöyle devam etti: 

"Bu yıl da yine yarışmalara katıla
cağız. Sayın Alper Gezeravcı roke
timize 'Zıpkın' adını koydu. 
Roketimizle ilgili çok güzel yorum
larda bulundu. Kendisine çok 
teşekkür ediyoruz. Hedefimiz birin
ciliği almak. Kesinlikle irtifa rekoru 
kırmak istiyoruz. Bunu da büyük an
lamda başarabileceğimizi düşünüy
oruz. Daha önce deneyimlerimizle 
birlikte roketimizin güvenli bir şek
ilde yukarı çıkıp görevini icra ede
ceğini düşünüyoruz." 

11. sınıf öğrencisi Zeynep Naz 
Saraç, ilk kez roket takımında yer 
aldığını anlattı. 

Sürecin kendileri için yorucu 
geçtiğini ifade eden Saraç, şunları 
kaydetti: 

"Eminim ki emeklerimizin 
karşılığını alacağız. Umuyorum güzel 
başarılarla şehre döneceğiz. Çok 
değerli bir Türk evladından olan 
Alper Gezeravcı'dan bir övgü almak, 
başarılar dilemesini duymak çok 
gurur verici. Öncelikli hedefimiz 
emeğimizin karşılığını almak. Bunu 
da birinci olarak alabiliriz."
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